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ACTA DE LA SESSIÓ DE L’AJUNTAMENT PLE

Identificació de la sessió

Núm.:5/2021
Caràcter: ordinària
Convocatòria: primera
Data: 12 d’abril de 2021
Horari: de 20:15 hores a 00:22 hores
Lloc: sala de reunions telemàtica

Assistents

 Jaime Monserrat Vaquer, batle-president.
 Catalina Soler Torres, Pedro Acosta Durán, Sebastià Adrover Palmer,

Rafael Rubio Ferrer i Marta Cano Roig,  pel Partit Popular.
 Miquel Lluís Mestre Mestre, Maria Mesquida Artigues i  Pau Massutí

Ballester, pel Bloc per Felanitx-APIB.
 Melania Mesquida Tran, per El Pi-Proposta per les Illes Balears.
 Francisco  Duarte  Barceló,  María  Gracia  González  López  i  Damiana

Massutí Gómez, pel Partit Socialista de les Illes Balears.
 Caterina Ramon Bordoi, per Unidas Podemos-Unides Podem.
 Maria Vidal Bennàsar, de Vox-Baleares.
 Juan Aznar Hernández, regidor no adscrit.
 Sebastià Galmés Verger, interventor.
 Joan Garcia Cortès, secretari.

Absents

El  batle  excusa  l’absència  de  la  regidora  del  Partit  Popular  Bárbara  M.
Barceló Pascual, atesa la seva recent maternitat.

DECLARACIÓ INSTITUCIONAL DEL DIA D’EUROPA

Abans de començar amb els assumptes de l’ordre del dia, el batle manifesta
que  avui  ha  arribat,  molt  just  de  temps,  una  proposta  de  declaració
institucional. Està assabentat que s’ha traslladat a tots els grups polítics i al
regidor no adscrit. Amb el matís de la retirada d’una frase dins el fonament
de la declaració institucional, hi ha el consens de tots els regidors. Per tant,
l’única cosa a tenir en compte és retirar la frase del quart paràgraf, on diu:
«Una oportunitat  històrica  per  a  canviar  el  nostre  model  productiu  i  de
societat de cara a acostar-nos als objectius de desenvolupament sostenible
impulsats per l'ONU dins l'Agenda 2030.»

Per tant, si volen que sigui una declaració institucional, han de decidir si hi
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ha unanimitat en la retirada de l’esmentada frase.

La Sra. Ramon manifesta que el  seu grup no creu que s’hagi de retirar
aquesta frase. Donen suport a la declaració completa.

El Sr. Mestre diu que el seu grup també troba que hi ha el mateix camí
d’aquí allà que d’allà aquí. La declaració que els han presentat incloïa la
literalitat  d’aquesta  frase  i  l’acceptaven.  Per  tant,  també  troben  que és
necessari que hi sigui. En aquest cas no hi ha hagut marge de negociació i,
de la mateixa manera que algú pot haver considerat que no hi ha de ser, el
seu grup troba que sí que hi ha de ser.

El Sr. Duarte explica que, en la mateixa línia que els seus companys, el que
es  planteja  a  la  declaració  són  aquests  fons  next  generation,  on  els
compromisos per dur-se a terme, que és aquest prop de 40% que ha d’anar
destinat al nou model més sostenible, és el fonament pel qual s’argumenta
el per què se cita l’agenda 2030 que, al final, són els objectius que s’han de
dur a terme i és d’agrair que la Unió Europea, quan posa a disposició tants
de doblers a l’abast de totes les regions, també tengui en compte aquest
valor estratègic que, al final, és el nostre model econòmic, però també és el
model on hem d’anar. Per tant, el seu grup tampoc no troba que s’hagi de
retirar  la  frase.  Està  bastant  ben  explicat,  no  hi  ha  cap  posicionament
polític,  sinó  que  posa  en  peu  la  situació  de  la  insularitat,  així  com  el
dictamen  que  va  elevar  el  Govern  de  les  Illes.  Per  tant,  és  bastant
completa.

La Sra. Melania Mesquida afirma que és cert que el sentit de la declaració
tal com està presentada, hauria de ser la correcta. Però si estan d’acord
amb el contingut de la declaració i alguns dels regidors consideren que s’ha
de llevar una frase i altres no, el Pi pot donar el seu braç a tòrcer perquè
així es pugui convertir en una declaració institucional. Si no és així,  i  la
resta de companys no volen llevar la frase, desgraciadament s’haurà de
convertir  en  moció.  Però,  ja  sigui  com  a  declaració  o  com  a  moció,
considera que s’ha de votar a favor. 

La Sra. Soler manifesta que, per part del  seu grup, va bé tal  com s’ha
plantejat des del Govern de les Illes. A petició de Vox s’ha demanat que es
retiri aquesta frase. Si és pel bé que s’aprovi com a declaració institucional i
si la resta de grups considera que no s’ha de llevar la frase, no arribaran a
temps dia 9 de maig d’haver-ho transformat, perquè avui no tenen temps
de  convertir-ho  en  moció  a  aquest  Ple.  S’ha  d’entendre  que  els  partits
polítics estan a favor que, tal com està redactada, la transformin en moció.
Demana  que  decideixin,  perquè  per  part  del  seu  grup  no  hi  ha  cap
inconvenient.

La Sra. Maria Vidal diu que, per part de Vox, que ha estat el partit polític
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que ha sol·licitat la modificació, es mantendran. De la mateixa manera que
la  resta  de  partits  consideren  que  la  declaració  s’ha  de  mantenir  amb
aquesta frase, des de Vox estan totalment d’acord amb el contingut de la
declaració  institucional,  però  consideren  i  estan  totalment  en  contra
d’aquesta  agenda  2030.  Per  tant,  no  votaran  a  favor  d’una  declaració
institucional  que incorpori  aquest matís.  Per  tant,  si  no hi  ha un acord,
s’haurà de presentar com a moció d’urgència.

El Sr. Duarte assegura que li sap greu fer una apel·lació a la Sra. Vidal, però
torna a insistir, per veure si arriben a un consens, que, al cap i a la fi, és del
que es tracta  a un manifest.  El  que la  declaració  remarca,  tot  i  que la
redacció pot mostrar algun lleuger dubte, és que a aquests fons a què es
destinaran,  que  es  tengui  en  compte  l’Agenda  2030,  de  la  qual  l’Estat
espanyol  en  forma  part.  No  es  tracta  de  cap  nova  incorporació,  sinó
simplement reafirmar que el que pretenen aquests fons és que prenguin en
consideració els objectius de l’Agenda 2030. Diu que, si al final no hi ha
consens i s’ha de tractar com a moció, el seu grup no té cap problema, el
seu vot és favorable. I si una frase ha de crear tant de conflicte i s’ha de
llevar perquè la declaració sigui del gust de tots, també els va bé.

La Sra. Vidal està d’acord amb el Sr. Duarte, el problema és que, igual que
tots tenen constància i saben que aquesta Agenda 2030 existeix i que forma
part d’aquesta declaració institucional, i es dóna per fet. No és del gust de
Vox veure l’Agenda 2030, perquè no hi estan d’acord. Per tant, no hi haurà
consens.  Si  no  se  suprimeix  la  frase,  no  participaran  en  la  declaració
institucional.

El batle suggereix que es mantengui la frase «Una oportunitat històrica per
canviar el nostre model productiu i de societat de cara a acostar-nos als
objectius de desenvolupament sostenible impulsats per l'ONU», i es retiri la
referència «dins l'Agenda 2030.» Recorda als presents que una declaració
institucional  ha de ser  per  unanimitat  de  tots  els  partits.  Per  tant,  han
d’avaluar si la interpretació d’aquest punt és prou important com per haver
de deixar de ser una declaració institucional.

A la Sra. Vidal li pareix bé el suggeriment del batle. Vox no vol que consti
«dins l'Agenda 2030» a la declaració institucional.

El Sr. Mestre també mostra la conformitat del seu grup amb la proposta
escurçada del batle.

El Sr. Duarte assenteix.

La Sra. Ramon manifesta el seu acord.

El Sr. Aznar hi està conforme. 
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Així, se sotmet a votació la declaració institucional per a la celebració del dia
d’Europa el 9 de maig, amb l’eliminació de l’expressió «dins l’Agenda 2030»
i s’aprova per unanimitat dels 16 membres presents.

En conseqüència, per unanimitat, l’Ajuntament de  Felanitx se suma, amb
aquesta  declaració  institucional,  a  la  celebració  el  9  de  maig,  del  Dia
d'Europa, que commemora la pau i la unitat del nostre continent.

El  9 de maig de 1950,  el  que va ser  ministre francès d'Afers Exteriors,
Robert Schuman, va pronunciar a París un dels discursos més cabdals del
segle XX a Europa, La Declaració Schuman, per reclamar una nova forma de
cooperació política i de reconstrucció després d'un conflicte bèl·lic entre les
nacions europees, la Segona Guerra Mundial.  Aquesta Declaració,  a més
d'impulsar la Comunitat Europea del Carbó i de l'Acer, va encoratjar els
governs a treballar units per assolir  una pau estable i  duradora, que va
permetre  el  desenvolupament  econòmic  i  social  dels  països  durament
castigats pels diferents conflictes bèl·lics. Fa més de setanta anys d'aquell
primer pas i el balanç és sens dubte positiu.  Hem avançat més del que
els pares fundadors varen imaginar, i no obstant això, és menys del
que ara necessitam.

Cal  subratllar  la  importància  que  ha  tingut  la  Unió  Europea  en  el
desenvolupament del nostre arxipèlag des que en formam part, ara més
que mai cal apel·lar a l'esperit europeu per fer front des de la unitat i la
solidaritat al cop sense precedents que ha suposat una pandèmia com la
que estam vivint. Durant aquest any tindrà lloc  La Conferència del Futur
d'Europa, una oportunitat única perquè tota la ciutadania i la nostra societat
civil configurin el futur del projecte europeu.

La COVID-19 està tenint greus repercussions econòmiques i socials en la
majoria de països de tot el món i les Illes Balears són el territori que més
pateix  aquest  impacte  econòmic  i  laboral  de  tot  el  país.  Davant  els
problemes  comuns,  és  necessari  adoptar  solucions  compartides,  amb
solidaritat i corresponsabilitat, que permetin desplegar un gran programa
d'inversions  públiques  a  tota  la  UE  i  instruments  financers  per  donar
resposta a la crisi econòmica i social que es deriva d'aquesta emergència
sanitària.

Ens  pertoca  demanar  a  la  Unió  Europea  que  augmenti  els  acords  amb
diferents  polítiques  que  consolidin  la  nostra  comunitat  de  valors  i
necessitats, com s'està fent amb la posada en marxa del  Next Generation
EU. Aquest programa té per objectiu impulsar el creixement econòmic dels
Estats membres, amb distints estímuls financers per assentar les bases de
la recuperació post Covid, sobre la sostenibilitat, la transició energètica i la
transformació digital, i amb compromís ferm que més del 30% d'aquestes
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ajudes vagin destinades a projectes mediambientals, que agilitzin el procés
de descarbonització. Una oportunitat històrica per canviar el nostre model
productiu  i  de  societat,  de  cara  a  acostar-nos  als  objectius  de
desenvolupament sostenible impulsats per l'ONU.

En línia en el treball continuat en la defensa de la nostra condició insular i
mediterrània,  a  l'octubre  de  2020  el  ple  del  Comitè  de  les  Regions  va
aprovar, per àmplia majoria, el dictamen a proposta del Govern de les Illes
Balears que reclama una atenció específica de la Unió Europea (UE) a les
illes  mediterrànies  davant  l'especial  vulnerabilitat  socioeconòmica,
ambiental i climàtica d'aquests territoris insulars. El seu títol és Cap a un ús
sostenible  dels  recursos  naturals  en  el  marc  insular  mediterrani.  És  el
primer dictamen presentat per iniciativa pròpia del Govern al Comitè de les
Regions i  va  ser  aprovat  al  si  de  la  Comissió  de  Recursos  Naturals  del
Comitè de les Regions, el juny 2020. Les Illes Balears són un cas singular i,
conseqüentment, necessiten respostes i plans singulars i adaptats. 

La Unió Europea ha de ser, ara més que mai, el que ha estat sempre:
una realitat viva,  que s’adapta i  respon a les noves necessitats i
emergències. 

Per tot això, l’Ajuntament de Felanitx se suma a aquesta commemoració i
es compromet a:

1. Donar  visibilitat  a  la  celebració  Dia  d'Europa,  9  de  maig,   tenint
hissada la bandera de la Unió Europea del 3 al 9 de maig del 2021 a
la  seu  de  l’Ajuntament  i/o   edificis  municipals  i  monuments  que
tinguin un lloc rellevant dins el municipi.  

2. Enllumenar  de  color  blau  l’Ajuntament,  seus  de  govern,  edificis
municipals i monuments que tinguin un lloc rellevant dins el municipi
la nit del 9 de maig de 2021. 

3. Impulsar  la  participació  dels  ciutadans  i  ciutadanes  mitjançant
l’organització  d’esdeveniments  participatius  dins  aquest  any  vinent
com puguin ser conferències, dins el marc de la conferència sobre “El
futur d’Europa” i extreure les conclusions que es generin. 

1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

A continuació es veu l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària de 8 de
març de 2021, la qual, sotmesa a votació, és aprovada per unanimitat.

2.  EXPEDIENT  1436/2020.  CONCESSIÓ  DE  BONIFICACIÓ  DE
L’IMPOST SOBRE CONSTRUCCIONS,  INSTAL·LACIONS I  OBRES EN
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L’ÀMBIT DE LA COVID-19

2.1  Proposta  de  concessió  de  bonificació  de  l’impost  sobre
construccions, instal·lacins i obres en l’àmbit de la Covid-19

El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta del batle, Sr. Jaume
Monserrat,  de  concessió  de  bonificació  de  l’impost  sobre  construccions,
instal·lacins i obres en l’àmbit de la Covid-19, prèviament dictaminat per la
Comissió  Municipal  Informativa  d’Economia  i  Assumptes  Generals  de  6
d’abril de 2021, que seguidament es transcriu:

«Per tal  de fer front a les negatives conseqüències derivades de la crisi
sanitària derivades de la pandèmia per COVID-19, l’Ajuntament va aprovar
el pla ‘Felanitx re-acciona’, compost per més d’una cinquantena de mesures
que pretenen reactivar econòmica i socialment el municipi de Felanitx. 

Entre aquestes mesures s´inclou la bonificació de fins al 95% de l’impost
sobre construccions, instal·lacions i obres a aquelles sol·licituds presentades
entre el 16/03/2020 al 29/01/2021, ambdós inclosos, per tal d’incentivar i
reactivar l’activitat econòmica del municipi.

Vist  que  l’Ordenança  fiscal  reguladora  de  l’impost  de  construccions,
instal·lacions i obres, al seu article 6è. de bonificacions, estableix que:

“Gaudiran d’una bonificació  fins  al  95 per  cent de la  quota,  després  de
sol·licitud  prèvia de l’interessat, les construccions, instal·lacions i obres que
siguin declarades pel Ple de l’Ajuntament com d’especial interès o utilitat
municipal per concórrer circumstàncies socials, culturals, històric-artístiques
o de foment de l’ocupació. El percentatge concret de bonificació es fixarà al
mateix acord del Ple en funció de les anteriors circumstàncies, amb el vot
favorable de la majoria simple dels seus membres.” 

De conformitat  amb tot  l’anterior,  vist  l'informe  d'Intervenció  favorable,  i
després  del  dictamen  previ  de  la  Comissió  informativa  d’Economia  i
Assumptes Generals, propòs al Ple de l’Ajuntament de Felanitx l’adopció del
següent ACORD:

Primer. Declarar d’especial interès i utilitat municipal per concórrer
circumstàncies socials, la relació d’obres detallada en l’Annex 1.

Segon. Concedir bonificacions de fins al 95% de la quota de l’impost
de  construccions,  instal·lacions  i  obres  per  a  les  obres  assenyalades  a
l'apartat anterior, d’acord amb el següent detall:

a) 95% per a qualsevol obra destinada a ús comercial. Per tal de poder fer
efectiva aquesta bonificació, serà necessari que l’interessat presenti:
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1. En  el  cas  de  renovacions  i  modernitzacions  de  negocis  existents,
llicència d’activitat en vigor de l’activitat que es duu a terme al local.

2. En cas de noves obertures/instal·lacions:

Quan es tracti  d’obres  de reforma a edificis  ja  existents:  el
titular haurà de presentar la declaració responsable d’activitat.

En el cas de propietaris d’immobles ja existents que vulguin convertir 
una part del mateix a local comercial, per poder obtenir la bonificació,
hauran de presentar el projecte d’obra i obtenir la llicència de canvi 
d’ús.

En el cas que el local on es dugui a terme les obres o reformes,  
estigui  inclòs dins un immoble major no destinat a ús comercial,  
l’aplicació de la bonificació es realitzarà únicament sobre els metres 
quadrats pels quals hagin obtingut la llicència de canvi d’ús.

En aquest cas es presentaran els pressuposts per separat.

La  bonificació  contemplada  en  aquest  apartat  a)  no  és  aplicable  
simultàniament a les dels apartats següents. 

b) 80% per fer obres de conservació, restauració, reforma o rehabilitació a
qualsevol  edifici  ubicat  dintre  de  les  delimitacions  del  BIC  del  Centre
històric-artístic de la plaça de Santa Margalida de Felanitx o del BIC del
Convent de Sant Agustí, o a edificis o elements inclosos en el Catàleg de
Protecció del Patrimoni del Terme Municipal.

c) 75% per fer obres de rehabilitació de façanes, a qualsevol altra zona del
nucli urbà de Felanitx que no estigui inclosa dins el punt b).

La  bonificació  contemplada  en  aquest  apartat  c)  no  és  aplicable
simultàniament a les dels apartats anteriors.

d) 50% per a la resta d’obres en general, només per als primers 300.000
euros de pressupost de les obres.

Tercer. Condicionar les bonificacions anteriors al compliment de la
obligatorietat, per part del promotor, d’iniciar les obres dins els 6 mesos
posteriors  a  la  presentació  de  la  comunicació  prèvia  o  notificació  de  la
concessió de la llicència d’obres corresponent. 

A tals efectes, el promotor estarà obligat a comunicar a l’Ajuntament l’inici
de les obres, per facilitar així la comprovació d’aquest requisit temporal.
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Quart. Denegar les sol·licituds de bonificació de la quota de l’impost
de construccions, instal·lacions i  obres de la relació d’obres detallada en
l’Annex 2, i pels motius que s’especifiquen al mateix.»

2.2 Votació

En  no  haver-hi  intervencions,  se  sotmet  la  proposta  a  votació  i,  per
unanimitat, s’acorda:

Primer. Declarar d’especial interès i utilitat municipal per concórrer
circumstàncies socials, la relació d’obres detallada en l’Annex 1.

Segon. Concedir bonificacions de fins al 95% de la quota de l’impost
de  construccions,  instal·lacions  i  obres  per  a  les  obres  assenyalades  en
l'apartat anterior, d’acord amb el següent detall:

a) 95% per a qualsevol obra destinada a ús comercial. Per tal de poder fer
efectiva aquesta bonificació, serà necessari que l’interessat presenti:

2. En  el  cas  de  renovacions  i  modernitzacions  de  negocis  existents,
llicència d’activitat en vigor de l’activitat que es duu a terme al local.

2. En cas de noves obertures/instal·lacions:

Quan es tracti  d’obres  de reforma a edificis  ja  existents:  el
titular haurà de presentar la declaració responsable d’activitat.

En el cas de propietaris d’immobles ja existents que vulguin convertir 
una part del mateix a local comercial, per poder obtenir la bonificació,
hauran de presentar el projecte d’obra i obtenir la llicència de canvi 
d’ús.

En el cas que el local on es dugui a terme les obres o reformes,  
estigui  inclòs dins un immoble major no destinat a ús comercial,  
l’aplicació de la bonificació es realitzarà únicament sobre els metres 
quadrats pels quals hagin obtingut la llicència de canvi d’ús.

En aquest cas es presentaran els pressuposts per separat.

La  bonificació  contemplada  en  aquest  apartat  a)  no  és  aplicable  
simultàniament a les dels apartats següents. 

b) 80% per fer obres de conservació, restauració, reforma o rehabilitació a
qualsevol  edifici  ubicat  dintre  de  les  delimitacions  del  BIC  del  Centre
històric-artístic de la plaça de Santa Margalida de Felanitx o del BIC del
Convent de Sant Agustí, o a edificis o elements inclosos en el Catàleg de
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Protecció del Patrimoni del Terme Municipal.

c) 75% per fer obres de rehabilitació de façanes, a qualsevol altra zona del
nucli urbà de Felanitx que no estigui inclosa dins el punt b).

La  bonificació  contemplada  en  aquest  apartat  c)  no  és  aplicable
simultàniament a les dels apartats anteriors.

d) 50% per a la resta d’obres en general, només per als primers 300.000
euros de pressupost de les obres.

Tercer. Condicionar les bonificacions anteriors al compliment de la
obligatorietat, per part del promotor, d’iniciar les obres dins els 6 mesos
posteriors  a  la  presentació  de  la  comunicació  prèvia  o  notificació  de  la
concessió de la llicència d’obres corresponent. 

A tals efectes, el promotor estarà obligat a comunicar a l’Ajuntament l’inici
de les obres, per facilitar així la comprovació d’aquest requisit temporal.

Quart. Denegar les sol·licituds de bonificació de la quota de l’impost
de construccions, instal·lacions i  obres de la relació d’obres detallada en
l’Annex 2, i pels motius que s’hi especifiquen.

3.  EXPEDIENT 773/2021.  MODIFICACIÓ DE CRÈDIT  06.2021 PER
CRÈDIT EXTRAORDINARI A FINANÇAR AMB CÀRREC AL ROMANENT
LÍQUID DE TRESORERIA

3.1  Proposta  de  modificació  de  crèdit  06.2021  per  crèdit
extraordinari a finançar amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria

El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta de la regidora Sra.
Melania Mesquida, de modificació de crèdit 06.2021 per crèdit extraordinari
a  finançar  amb  càrrec  al  romanent  líquid  de  Tresoreria,  prèviament
dictaminada per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i Assumptes
Generals de 6 d’abril de 2021, que seguidament es transcriu:

«L’associació sense ànim de lucre Sonrisa Médica fa una tasca molt valuosa
en  favor  dels  nins  i  nines  que malauradament  han  d’estar  ingressats  a
l’hospital.

La crisi sanitària-econòmica ha repercutit negativament a l’associació, i la
voluntat d’aquest Ajuntament és ajudar, en la mesura de les possibilitats,
que  la  tasca  que  duu  a  terme  a  l’Hospital  de  Manacor  i  també  a  Son
Espases,  pugui  continuar  endavant,  acompanyant  així  les  famílies  amb
menors ingressats.
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D’acord amb l’anterior, es considera necessari habilitar el crèdit oportú per
a poder concedir una subvenció nominativa de 3.000 euros a l’esmentada
associació.

Així  mateix,  atesa la  necessitat  de licitar  el  nou contracte del  servei  de
consergeria i neteja del Poliesportiu Toni Peña, al qual, com a novetat, es
vol incloure també el mateix servei del poliesportiu de Cas Concos, el que fa
necessari incrementar la dotació pressupostària inicialment prevista.

Atès  que  dels  resultats  de  la  liquidació  de  l’exercici  2020,  aprovada
mitjançant Decret de Batlia número 082/2021 de data 04/02/2021, es pot
utilitzar una part del romanent líquid de Tresoreria per assumir les despeses
esmentades.

D’acord amb tot l’anterior,  vist l’informe d’Intervenció favorable i  amb el
dictamen  previ  de  la  Comissió  Informativa  d’Economia  i  Assumptes
Generals, propòs al Ple de l’Ajuntament de Felanitx l’adopció del següent
acord:

Primer. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm.
06.2021 del vigent Pressupost, per crèdit extraordinari finançat amb càrrec
al romanent líquid de Tresoreria, d’acord amb el següent detall:

DESPESES
DESCRIPCIÓ PROG. ECON. MODIFICACIÓ

SUBVENCIÓ ASSSOC. SONRISA MÉDICA 2310 480003  3.000,00 € 
SERVEI CONSERG. POLIESP. TONI PEÑA I CAS CONCOS 3400 227000  30.000,00 € 

 33.000,00 € 

INGRESSOS
DESCRIPCIÓ ECON. MODIFICACIÓ

ROMANENT DE TRESORERIA PER ADESPESES GENERALS 87000 33.000,00 €

Segon.  Exposar  aquest  acord  al  públic,  amb  l’anunci  previ  en  el
Butlletí  Oficial  de  les  Illes  Balears,  per  15  dies,  durant  els  quals  els
interessats  podran  examinar-lo  i  presentar  reclamacions  davant  el  Ple.
L’acord es considerarà definitivament aprovat si durant l'esmentat termini
no s'haguessin presentat reclamacions; cas contrari, el Ple disposarà d'un
termini d'un mes per resoldre-les.

Tercer.  Una  vegada  definitivament  aprovat,  l’acord  serà  publicat,
resumit per capítols, en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. Així mateix,
se’n remetrà còpia a l'Administració de l'Estat i a la comunitat autònoma.

3.2 Debat

El Sr. Mestre manifesta estar totalment d’acord amb subvencionar Sonrisa
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Médica. També demana com tenen plantejat el servei de consergeria del
Poliesportiu de Cas Concos.

El Sr. Aznar contesta que el servei de consergeria del poliesportiu de Cas
Concos està plantejat d’una forma molt semblant al de Portocolom, és a dir,
atesa  la  necessitat  de  tenir-hi  una  persona,  vista  la  creixent  demanda
d’ençà que hi varen fer la nova coberta, es crearà un servei de consergeria
que es dedicarà a obrir i tancar les instal·lacions segons les peticions dels
espais i també hi haurà un servei de neteja. Els nombres globals són molt
semblants, tant el sistema de consergeria de Portocolom, com el de Cas
Concos.

El Sr. Duarte diu que a la intervenció de la Sra. Mesquida a la comissió
informativa no va acabar d’entendre si la partida de 30.000 € s’inclou a un
paquet total de consergeria de Portocolom i Cas Concos, o es farien dos lots
distints.

El batle contesta que un únic lot.

El Sr. Duarte anuncia que el seu grup no hi votarà en contra, però vol fer
una  precisió.  La  pista  de  Cas  Concos  ja  fa  més  d’un  any  que  està  en
funcionament  i  quan  el  seu  grup  estava  a  l’equip  de  govern,  el  tècnic
municipal d’esports ja va dir que tal vegada seria interessant que es fes un
servei  de  consergeria  conjunt  i  és  una llàstima que,  havent  aprovat  un
Pressupost en temps i forma per poder-se dur a terme dins tot l’any 2021 i
sabent  que  s’ampliaria  aquest  contracte,  ho  hagin  de  dur  amb  una
modificació en el mes d’abril, quan ja fa quasi un any i mig que ho sabien.

El Sr. Aznar explica que el motiu que no s’hagués previst en el Pressupost
municipal, era perquè s’estudiaven diverses alternatives a aquest sistema
de gestió  i  no ha estat  viable una consergeria que, d’alguna forma, fos
semblant a les que tenim a altres instal·lacions municipals. Una vegada que
s’han descartat altres sistemes, s’han decidit per aquest.

3.3 Votació

Se sotmet la proposta a votació i, per majoria de 13 vots a favor (5 del
Partit Popular, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del Pi-Proposta per les Illes, 1
del  regidor  no  adscrit,  1  d’Unides  Podem  i  1  de  Vox-Baleares)  i  3
abstencions (del Partit Socialista de les Illes Balears), s’acorda:

Primer. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm.
06.2021 del vigent Pressupost, per crèdit extraordinari finançat amb càrrec
al romanent líquid de Tresoreria, d’acord amb el següent detall:
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DESPESES

DESCRIPCIÓ PROG. ECON. MODIFICACIÓ
SUBVENCIÓ ASSSOC. SONRISA MÉDICA 2310 480003  3.000,00 € 

SERVEI CONSERG. POLIESP. TONI PEÑA I CAS CONCOS 3400 227000  30.000,00 € 

 33.000,00 € 

INGRESSOS

DESCRIPCIÓ ECON. MODIFICACIÓ
ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESPESES GENERALS 87000 33.000,00 €

Segon.  Exposar  aquest  acord  al  públic,  amb  l’anunci  previ  en  el
Butlletí  Oficial  de  les  Illes  Balears,  per  15  dies,  durant  els  quals  els
interessats  podran  examinar-lo  i  presentar  reclamacions  davant  el  Ple.
L’acord es considerarà definitivament aprovat si durant l'esmentat termini
no s'haguessin presentat reclamacions; cas contrari, el Ple disposarà d'un
termini d'un mes per resoldre-les.

Tercer.  Una  vegada  definitivament  aprovat,  l’acord  serà  publicat,
resumit per capítols, en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. Així mateix,
se’n remetrà còpia a l'Administració de l'Estat i a la comunitat autònoma.

4. EXPEDIENT 790/2021. MODIFICACIÓ DE CRÈDIT. MODIFICACIÓ
BASES D’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST

4.1  Proposta  de  modificació  de  crèdit.  Modificació  de  bases
d’execució del Pressupost

El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta del batle Sr. Jaume
Monserrat  d’aprovació  de  la  modificació  de  les  bases  d’execució  del
pressupost  2021.  Incloure  una  subvenció  nominativa  per  a  l’associació
Sonrisa  Médica,  prèviament  dictaminada per  la  Comissió  Municipal
Informativa d’Economia i  Assumptes Generals  de 6 d’abril  de 2021,  que
seguidament es transcriu:

«Sonrisa Médica és una associació sense ànim de lucre que té per objecte
social transformar l’entorn sanitari mitjançant l’humor, la música, la màgia i
el  somriure,  mobilitzant les  emocions i  alliberant  tensions dels  pacients,
familiars, i acompanyants, aconseguint que l’art i l’humor formin part del
procés terapèutic.  També facilita  el  procés terapèutic  actuant en estreta
col·laboració amb el personal sanitari. D’aquesta forma, millora la qualitat
de vida a les famílies hospitalitzades, gràcies a les actuacions regulars dels
pallassos d’hospital professionals. L’associació presta servei, entre d’altres,
a la Fundació-Hospital de Manacor, centre de referència per la població de
Felanitx.

L’Ajuntament  de  Felanitx,  té  la  voluntat  expressa  de  col·laborar  amb
Sonrisa Médica amb la finalitat de donar suport econòmic a l’activitat social
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que aquesta du a terme amb motiu del seu objecte social, i que suposarà
una millora en l’atenció assistencial que rebrà la població de Felanitx al seu
hospital de referència, la Fundació Hospital de Manacor.

La voluntat  de l’Ajuntament és concedir  una subvenció directa de 3.000
euros a aquesta associació.

D’acord  amb  tot  l’anterior,  vist  l’informe  d’Intervenció  i  després  del
dictamen  previ  de  la  Comissió  Informativa  d’Economia  i  Assumptes
Generals, propòs al Ple de l’Ajuntament de Felanitx l’adopció del següent
acord:

Primer. Aprovar inicialment la modificació de la Base 38 de les Bases
d’Execució del Pressupost, a fi d’incloure-hi una subvenció nominativa de
3.000 euros per a l’associació Sonrisa Médica.

Segon.  Exposar  aquest  acord  al  públic,  amb  l’anunci  previ  en  el
Butlletí  Oficial  de  les  Illes  Balears,  per  15  dies,  durant  els  quals  els
interessats  podran  examinar-lo  i  presentar  reclamacions  davant  el  Ple.
L’acord es considerarà definitivament aprovat si durant l'esmentat termini
no s'haguessin presentat reclamacions; cas contrari, el Ple disposarà d'un
termini d'un mes per resoldre-les.

Tercer.  Una vegada definitivament aprovat l’acord, serà publicat en
el  Butlletí  Oficial  de  les  Illes  Balears.  Així  mateix,  se’n  remetrà  còpia  a
l'Administració de l'Estat i a la comunitat autònoma.»

4.2 Votació

En no haver-hi intervencions, se sotmet la proposta a votació i, per majoria
de 13 vots a favor (5 del Partit Popular, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del
Pi-Proposta per les Illes, 1 del regidor no adscrit, 1 d’Unides Podem i 1 de
Vox) i 3 abstencions (del Partit Socialista de les Illes Balears), s’acorda: 

Primer. Aprovar inicialment la modificació de la Base 38 de les Bases
d’Execució del Pressupost, a fi d’incloure-hi una subvenció nominativa de
3.000 euros per l’associació “Sonrisa Médica”.

Segon.  Exposar  aquest  acord  al  públic,  amb  l’anunci  previ  en  el
Butlletí  Oficial  de  les  Illes  Balears,  per  15  dies,  durant  els  quals  els
interessats  podran  examinar-lo  i  presentar  reclamacions  davant  el  Ple.
L’acord es considerarà definitivament aprovat si durant l'esmentat termini
no s'haguessin presentat reclamacions; cas contrari, el Ple disposarà d'un
termini d'un mes per resoldre-les.

Tercer. Una vegada definitivament aprovat l’acord serà publicat en el
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Butlletí  Oficial  de  les  Illes  Balears.  Així  mateix,  se’n  remetrà  còpia  a
l'Administració de l'Estat i a la comunitat autònoma.

5.-  EXPEDIENT  792/2021.  RECONEIXEMENT  EXTRAJUDICIAL  DE
CRÈDITS 08.2021

5.1 Reconeixement extrajudicial de crèdits 08.2021

El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta de la regidora Sra.
Melania  Mesquida,  de  reconeixement  extrajudicial  de  crèdits  08-2021,
prèviament dictaminada per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i
Assumptes Generals de 6 d’abril de 2021, que seguidament es transcriu:

Antecedents 

Durant les primeres setmanes del 2021, s’han anat presentant una sèrie de
factures emeses en forma legal que detallen prestacions dutes a terme per
diversos proveïdors a l’Ajuntament durant l’exercici anterior.

Fonaments de Dret

1. Es tracta d’una relació de factures per a les quals, en l’exercici d’origen,
no hi havia crèdit pressupostari, però que estan conformades pels tècnics i
regidors corresponents, pel que s’acredita així  que els subministraments,
serveis  i/o  obres  han  estat  efectivament  realitzats  i  conforme  amb  les
condicions i els preus acordats, essent tots ells necessaris i indispensables
per al normal desenvolupament dels distints serveis municipals i la prestació
dels serveis gestionats per aquest Ajuntament.

2. Una despesa sense consignació pressupostària serà nul·la de ple dret. No
obstant això, el particular que ha contractat de bona fe no pot quedar en
indefensió per aquesta causa.

En aquest sentit,  i  en virtut del  principi  general  del  dret segons el  qual
ningú no pot enriquir-se en detriment d’un altre, neix una obligació ex lege i
l’Administració ha de restituir el seu enriquiment davant del particular.

3. L’aprovació de totes aquestes factures suposa l’incompliment del principi
d’anualitat  pressupostària,  així  com la  convalidació  d’un  acte  nul  de ple
dret,  si  bé  es  considera  necessari  i  obligat  atendre  les  despeses
incorregudes  per  evitar  el  perjudici  dels  tercers  contractants  amb
l’administració i el correlatiu enriquiment injust o sense causa d’aquesta.

Vista la incoació de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits,
vist  l’informe  núm.  189/2021  d’Intervenció  amb  discrepància,  i  amb  el
dictamen  previ  de  la  Comissió  Informativa  d’Economia  i  Assumptes
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Generals, propòs al Ple de l’Ajuntament de Felanitx l’adopció del següent
acord:

Primer. Salvar  la  discrepància  d’Intervenció  i  seguir  amb  la
tramitació  de  l’expedient  de  Reconeixement  extrajudicial  de  crèdits
08.2021, per a l’aprovació de la relació de factures objecte del present, atès
que el fet de no pagar-les produiria un clar enriquiment injust que imposa a
aquesta administració la compensació del benefici econòmic rebut.

Segon. Aprovar l’expedient 08.2021 de Reconeixement extrajudicial
de crèdits d’acord amb les següents relacions d’obligacions amb càrrec a les
aplicacions pressupostàries del pressupost municipal vigent.

1. Puntuals amb memòria justificativa

NOM TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT

FABRICA  NACIONAL
DE  MONEDA  Y
TIMBRE

CONVENI CERTIFICAT SEU ELECTRÒNICA
I SEGELL

9200 22699
0

1.848,88

PROFESIONAL GROUP
CONVERSIA S.L.

ADAPTACIÓ  NORMATIVA  PROTECCIÓ  DE
DADES PERSONALS

9200 22699
0

3.775,20

TOTAL 5.624,08 

2. Repetitives amb memòria justificativa:

NOM TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT

AUXILIAR  DE  AGUAS
Y  ALCATARILLADOS,
S.L.

MATERIAL FONTANERIA PER AIGÜES 1610 22199
0

4.624,82

4.624,82 

Observació: Despeses que tenen caràcter periòdic  o repetitiu.  En aquest
sentit, la subscripció de contractes menors successius per a l'adquisició de
béns  o  serveis  que  es  requereixen  repetidament,  per  respondre  a
necessitats de caràcter recurrent, periòdic o permanent, no s’ajusta a la
normativa en matèria de contractació  pública per  cobrir  aquest tipus de
necessitats  i,  fins i  tot,  pot  arribar  a  ser  contrària  a aquella  normativa,
segons les circumstàncies concurrents en cada cas.
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3. Obres amb memòria justificativa: Favorablement

NOM TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT

AFEX  OBRAS  &
SERVICIOS2013, S.A.

PAVIMENTACIÓ  ASFALTICA  CARRER
ROCABERTÍ

153
2

210000 6.687,91

   TOTAL 6.687,91 

TOTAL: 16.687,91 euros

Tercer. Declarar  que,  de  la  resolució  de  l’expedient  de
reconeixement extrajudicial de crèdits, no s’ha apreciat responsabilitat per
danys ni perjudicis a la hisenda municipal.

5.2 Votació

En no haver-hi intervencions, se sotmet la proposta a votació i, per 8 vots a
favor (5 del Partit Popular, 2 del Pi-Proposta per les Illes i 1 del regidor no
adscrit) i 8 abstencions (3 del Partit Socialista de les Illes Balears, 3 del Bloc
per Felanitx-APIB, 1 d’Unides Podem i 1 de Vox- Baeares), s’acorda:

Primer. Salvar  la  discrepància  d’Intervenció  i  seguir  amb  la
tramitació  de  l’expedient  de  Reconeixement  extrajudicial  de  crèdits
08.2021, per a l’aprovació de la relació de factures objecte del present, atès
que el fet de no pagar-les produiria un clar enriquiment injust, que imposa a
aquesta administració la compensació del benefici econòmic rebut.

Segon. Aprovar l’expedient 08.2021 de Reconeixement extrajudicial
de crèdits d’acord amb les següents relacions d’obligacions amb càrrec a les
aplicacions pressupostàries del pressupost municipal vigent.

1. Puntuals amb memòria justificativa

NOM TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT

FABRICA  NACIONAL
DE  MONEDA  Y
TIMBRE

CONVENI CERTIFICAT SEU ELECTRÒNICA
I SEGELL

9200 22699
0

1.848,88

PROFESIONAL GROUP
CONVERSIA S.L.

ADAPTACIÓ  NORMATIVA  PROTECCIÓ  DE
DADES PERSONALS

9200 22699 3.775,20
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0

TOTAL 5.624,08 

2. Repetitives amb memòria justificativa:

NOM TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT

AUXILIAR  DE  AGUAS
Y  ALCATARILLADOS,
S.L.

MATERIAL FONTANERIA PER AIGÜES 1610 22199
0

4.624,82

4.624,82 

Observació: Despeses que tenen caràcter periòdic  o repetitiu.  En aquest
sentit, la subscripció de contractes menors successius per a l'adquisició de
béns  o  serveis  que  es  requereixen  repetidament,  per  respondre  a
necessitats de caràcter recurrent, periòdic o permanent, no s’ajusta a la
normativa en matèria de contractació  pública per  cobrir  aquest tipus de
necessitats  i,  fins i  tot,  pot  arribar  a  ser  contrària  a aquella  normativa,
segons les circumstàncies concurrents en cada cas.

3. Obres amb memòria justificativa: Favorablement

NOM TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT

AFEX  OBRAS  &
SERVICIOS2013, S.A.

PAVIMENTACIÓ  ASFALTICA  CARRER
ROCABERTÍ

153
2

210000 6.687,91

TOTAL 6.687,91 

TOTAL: 16.687,91 euros

Tercer. Declarar  que,  de  la  resolució  de  l’expedient  de
reconeixement extrajudicial de crèdits, no s’ha apreciat responsabilitat per
danys ni perjudicis a la hisenda municipal.

6.  EXPEDIENT  847/2021.  MOCIÓ  DE  L’EQUIP  DE  GOVERN  DE
SUPORT I ADHESIÓ A LA PLATAFORMA SOS TURISME

6.1 Moció de l’equip de govern de suport i adhesió a la Plataforma
SOS Turisme
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A continuació es veu la moció amb núm. RGE 1303, de 31 de març de 2021,
presentada pels grups municipals Partit Popular, el Pi-Proposta per les Illes i
el regidor no adscrit Sr. Juan Aznar , que a continuació es transcriu:

«Durant les darreres setmanes s’ha creat un moviment social i empresarial
que, segons el seu manifest “neix de la reivindicació transversal de tots els
implicats en la cadena de valor turístic”

Tots estarem d’acord que el turisme és el gran motor econòmic de les Illes i
que genera,  de manera directa o indirecta,  més del  80% del  PIB de la
comunitat.  En  el  que  segurament  hi  haurà  diversió  d’opinions  és  en  la
valoració d’aquest fet i en les decisions que han de prendre les diferents
administracions per tal de revertir la greu situació de crisi econòmica i social
derivada de la pandèmia COVID-19.

Des del Pi, Partit Popular i regidor no adscrit, pensam i estam d’acord que
hem d’anar diversificant el teixit productiu de les Illes i que hem de millorar
la gestió turística, canviant paràmetres de creixement per paràmetres de
qualitat i  rendibilitat,  estam d’acord en cometre un procés progressiu de
decreixement  en  termes  de  quantitat,  per  fomentar  processos  que
augmentin la qualitat i la rendibilitat, i que aquesta arribi a tota la cadena
de valor del turisme i no es quedi només en mans d’uns pocs.

Aquestes passes que s’hauran de donar amb un ampli consens social i amb
els sectors afectats podran anar canviant l’estructura productiva a mig i
llarg termini, però perquè això sigui possible hem de mantenir amb vida les
empreses i activitats relacionades amb el turisme, no podem deixar ningú
pel camí.

Des del Pi, Partit Popular i regidor no adscrit pensam que el turisme seguirà
essent la gran indústria Balear. Som els millors en aquest sector i ens hi
podem especialitzar encara més. Per això volem defensar la paraula turisme
en el sentit més ample del terme i defugim de qualsevol acció o missatge
pejoratiu cap al sector, turisme no son només uns pocs, turisme és gran
part de la societat balear i  per això volem donar suport a les propostes
sorgides de la plataforma SOS Turisme, pel que proposam que 

EL PLE ACORDI

Primer. Instar el Govern Central a considerar les Illes com a zona
prioritària de vaccinació, començant de manera urgent pels col·lectius més
vulnerables, sectors de risc, de manera que abans de finalitzar el mes de
maig es garanteixi que el 70% de la població estigui vaccinada.

Segon. Instar  totes  les  administracions  competents,  estatals,
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autonòmiques i locals a simplificar i clarificar les ajudes econòmiques i el
seus  processos,  flexibilitzant  les  condicions  per  tal  que  les  empreses  i
autònoms més afectats hi puguin acudir de manera clara i fàcil i que es doti
els  ajuntaments del  personal  tècnic  necessari  per  tal  de donar suport  a
totes les empreses del seu municipi en la gestió d’aquestes ajudes.

Tercer. Instar  el  govern  de  l’Estat  a  modificar  la  Llei  reguladora
d’hisendes  locals  i  la  Llei  general  tributària  per  donar  autonomia  als
ajuntaments, per poder fer rebaixes de taxes i/o impostos dins l’any 2021.

Quart. Notificar els presents acords a les conselleries o departaments
de Presidència del Govern Estatal, Balear i Consell de Mallorca.»

6.2 Debat

La Sra. Vidal demana per què el títol de la moció és suport i adhesió al SOS
Turisme i no hi ha cap acord que faci referència a això. No aconsegueix
veure on s’adheriran o on volen adherir-se. Diu que és cert que, en aquests
moments, el sector turístic passa per una crisi enorme, també en el nostre
municipi. Vox està a favor de qualsevol acció que ajudi qualsevol sector, en
aquest cas, el de l’hostaleria. Vox donarà suport a aquesta moció, considera
que la intenció és totalment positiva i, per tant, el seu vot serà a favor. Però
voldria un aclariment sobre el títol de la moció, que és el quit de la qüestió.

La  Sra.  Melania  Mesquida  explica  que  adherir-se  la  plataforma,  com  a
institució  pública,  encara no es  pot  fer.  Però  per  tal  de  poder  instar  el
Govern i dur a terme les mesures que han plantejat a la moció, segons SOS
Turisme, és suficient mostrar, d’alguna manera, el suport de l’Ajuntament a
la plataforma. Demana disculpes perquè li ha passat per alt, però diu que es
podria incloure com a 5è punt l’adhesió, en el moment que sigui possible, a
la Plataforma SOS Turisme.

La Sra. Ramon manifesta que des del grup municipal Unides Podem en part
també  pensen  el  que  ha  plantejat  la  Sra.  Vidal.  No  té  res  a  veure  el
contingut de la moció amb els punts de plantegen. Per altra banda, anuncia
que  no  se  sumaran  a  aquesta  moció,  perquè  SOS  Turisme  no  és  un
moviment social, és un pseudo moviment social. Si llegeixen el manifest de
SOS Turisme,  es  veu perfectament  que no intenten salvar  les  persones
afectades  per  la  crisi  econòmica,  sinó  a  salvar  el  capital,  a  salvar  les
empreses  i  a  salvar  un  sector.  Creu  que  aquests  termes,  avui  en  dia
s’haurien de deixar de banda i intentar mirar les persones. El turisme és un
cultiu que no funciona, ja ha donat el seu senyal de crisi en el passat i el
tornarà a donar. Per tant, no creu que aquest sigui el moment d’intentar
salvar una indústria que ja ha donat senyals que no era viable. No votaran a
favor de la moció.
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El Sr. Mestre afirma que el seu grup és més de la campanya SOStenible que
de SOS turisme i quan ha vist el títol de la moció s’ha com a regirat i ha
cercat  aquesta  adhesió  a  tots  els  punts  i,  finalment,  veu  que  no  l’han
inclosa. Diu que ve a ser com una moció Frankenstein la que presenten
avui.  És a dir,  demanen una cosa,  en fan acordar una altra,  a més els
acords  entre  sí  pareix  que estan  ficats  amb calçador,  tots  dins  aquesta
moció. Assegura que és una moció que, ni es pot votar a favor, ni es pot
votar en contra,  és un gran dilema. El que sí que pot dir quant a la novetat
que planteja la Sra. Mesquida, si afegeixen aquest punt 5 d’adhesió a la
plataforma SOS Turisme, aquí hi votaran en contra, perquè els acords que
hi  ha  plantejats  ara  mateix,  tampoc  no són  res  estrambòtic.  El  que  és
estrambòtic és el conjunt d’aquesta moció.

El Sr. Duarte explica que el conflicte que troba el seu grup també és aquest.
És a dir, els acords que es plantegen no tenen res a veure amb el fons. A
més, també troba que la proposta del punt 5è no és apropiada i canviaria
completament el sentit del seu vot. Afirma que costa molt votar a favor
d’aquesta moció, sobretot pels objectius com, per exemple, tenir el 70% de
la  població  vacunada  el  mes  de  maig.  Ara  mateix,  pels  problemes  de
subministrament que hi ha hagut, la vacunació ha estat 15 dies aturada. El
fet que es vacunin els sectors prioritaris, amb aquest ritme de vacunació,
suposa que potser s’hagin d’aturar altres col·lectius. Demana quins serien
els col·lectius que proposen que es deixin de vacunar perquè es vacunin els
que anomenen prioritaris. També els molesta una mica que parlin de dotar
els ajuntaments de més personal tècnic. És cert que és una necessitat i que
tots en són conscients,  però han de recordar que el pare de la taxa de
reposició és el Partit Popular i estaria bé recordar-ho a aquesta moció, que
llevin la taxa de reposició i que els ajuntaments puguin tornar a tenir més
personal, precisament perquè aquestes polítiques ens han duit a aquesta
situació. Repeteix que costa molt arribar a una síntesi concreta d’objectius
entre fons i contingut, i si s’afegeix aquest punt, el vot del seu grup serà
totalment en contra.

La Sra. Vidal vol saber com quedarà, al final, el tema dels acords d’aquesta
moció i si realment s’inclourà el quit de la moció, que és l’adhesió a SOS
Turisme.

La Sra. Melania Mesquida contesta que és cert que la moció original duia el
tema de penjar  la  bandera.  En varen parlar  amb els  companys i  varen
considerar que no ho durien a Ple. Amb aquesta retirada, va borrar sense
voler  el  punt de l’adhesió a la plataforma de SOS Turisme. Per  tant,  el
primer punt seria el de l’adhesió a la plataforma SOS Turisme; el segon,
instar  el  Govern Central  a  considerar les Illes com a zona prioritària  de
vaccinació  ...;  el  tercer,  instar  totes  les  administracions  competents,
estatals, autonòmiques i locals a simplificar i aclarir les ajudes econòmiques
i  el  seus processos ...;  el  quart  punt seria  instar  el  govern de l’Estat  a
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modificar la Llei reguladora d’hisendes locals i la Llei general tributària per
donar  autonomia  als  ajuntaments  per  poder  fer  rebaixes  de  taxes  i/o
impostos dins l’any 2021; i  el cinquè, notificar els presents acords a les
conselleries  o  departaments  de  Presidència  del  Govern  Estatal,  Balear  i
Consell de Mallorca.

El Sr. Duarte demana, per saber què votaran, com queda al final.

El batle contesta que la proposta definitva de la moció és que s’incorpora un
primer  punt  que  seria:  «Que  l’Ajuntament  de  Felanitx  s’adhereixi  a  la
plataforma SOS Turisme» i es desplaça la numeració dels següents punts.

6.3 Votació

Se sotmet a votació la moció rectificada i s’obtenen 9 vots a favor (5 del
Partit Popular, 2 del Pi-Proposta per les Illes, 1 del regidor no adscrit i 1 de
Vox) i 7 en contra (3 del Partit Socialista de les Illes Balears, 3 del Bloc per
Felanitx i 1 d’Unides Podem)

En conseqüència, per majoria, s’acorda:

Primer. Que l’Ajuntament de Felanitx s’adhereixi a la plataforma Sos
Turisme.

Segon.  Instar el Govern Central a considerar les Illes com a zona
prioritària de vaccinació, començant de manera urgent pels col·lectius més
vulnerables, sectors de risc, de manera que, abans de finalitzar el mes de
maig, es garanteixi que el 70% de la població estigui vaccinada.

Tercer. Instar  totes  les  administracions  competents,  estatals,
autonòmiques i locals a simplificar i aclarir les ajudes econòmiques i el seus
processos, flexibilitzant les condicions per tal que les empreses i autònoms
més afectats  hi  puguin  acudir  de  manera clara  i  fàcil  i  que  es  doti  els
ajuntaments del personal tècnic necessari, per tal de donar suport a totes
les empreses del seu municipi en la gestió d’aquestes ajudes.

Quart. Instar  el  govern  de  l’Estat  a  modificar  la  Llei  reguladora
d’hisendes  locals  i  la  Llei  general  tributària  per  a  donar  autonomia  als
ajuntaments per poder fer rebaixes de taxes i/o impostos dins l’any 2021.

Cinquè. Notificar  els  presents  acords  a  les  conselleries  o
departaments  de  Presidència  del  Govern  Estatal,  Balear  i  Consell  de
Mallorca.

7.  EXPEDIENT  846/2021.  MOCIÓ  DE  L’EQUIP  DE  GOVERN  AMB
MOTIU DEL 31 DE MARÇ, DIA MUNDIAL PER A LA PREVENCIÓ DEL
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CÀNCER DE COLON A LES ILLES BALEARS

7.1 Moció de l’equip de govern en motiu del 31 de març, Dia Mundial
per a la prevenció del càncer de colon a les Illes Balears

A continuació es veu la moció amb núm. RGE 1304, de 31 de març de 2021,
presentada pels grups municipals Partit Popular, el Pi-Proposta per les Illes i
el regidor no adscrit Sr. Juan Aznar , que a continuació es transcriu: 

«A les  Illes  Balears,  el  càncer  de colon  és  el  segon amb major  taxa de
mortalitat. Segons dades de l’Observatori del Càncer de l’Associació Espanyola
contra el Càncer, 320 persones moriren a la nostra comunitat l’any 2020 per
aquesta causa.

Els programes de cribatge poblacional de càncer de colon, amb una senzilla
prova, el test de sang oculta en femta, permeten evitar o detectar de forma
precoç aquesta malaltia. Si es detecta a temps, el 90% dels casos es poden
curar. Totes les persones entre 50 i 69 anys, prop de 257.000 a les Illes
Balears, tenen dret de participar en aquesta mesura de prevenció mitjançant
el procediment que estableixin les autoritats sanitàries.

Manifestam la nostra preocupació per l’escassa cobertura del programa de
cribatge poblacional de càncer colorectal a les Illes Balears que no permet
l’accés de tots els ciutadans balears entre 50 i 69 anys a aquesta mesura de
prevenció. Totes les comunitats autònomes estan obligades a posar el pràctica
el Programa de Prevenció de Càncer Colorectal i a les Illes Balears la seva
cobertura està estancada des de l’any 2015 en el 29,9% de la població de risc
(homes i dones entre 50 i 69 anys).

Davant aquesta situació, proposam a l’Ajuntament de Felanitx l’adopció del
següent acord:

Demanar a la Presidenta del Govern de les Illes Balears, Francina Armengol, i
a la Consellera de Salut i Consum, Patricia Gómez, el seu compromís ferm
per:

1.  Garantir  el  dret  de  la  població  de  les  Illes  Balears  a  participar  en  el
programa de cribatge poblacional de càncer colorectal.

2. Extendre aquest programa al 100% de les persones amb edat compresa
entre els 50 i els 69 anys en els pròxims 4 anys.

3. Desenvolupar campanyes d’informació i  conscienciació entre la població
objectiu sobre la importància de participar en el programa de cribatge.»

La Sra. Soler explica que, des de la data de presentació d’aquesta moció, a
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finals del mes passat, fins el dia d’avui, el Govern Balear ja s’ha compromès
amb l’Associació Espanyola contra el Càncer a dur a terme tot el cribatge
poblacional del càncer colorectal. Per tant, entenen que aquesta moció en
aquests moments ja no té lloc a aquesta plenària. Cas que no es duguessen a
terme  les  accions  compromeses  per  part  de  la  Conselleria  de  Salut,  es
tornaria presentar. Però ara la retiren.

La Sra. Vidal manifesta que sí que troba que és un tema rellevant i important
per a la societat i per a la ciutadania, és una de les malalties més complicades
i que, per desgràcia, se’n du molta gent i la sorprèn moltíssim que hagin
demanat  per  adherir-se  a  declaracions  institucionals,  com  la  de  les
Germanies,  i  que  no  s’hagi  proposat  en  cap  moment  fer  una  declaració
institucional d’un tema com aquest, no ho entén. Diu que està clar que des de
Vox haguessin votat a favor d’aquesta moció, perquè les dades esgarrifen,
aquesta malaltia, per desgràcia, de cada any augmenta més i es parla que el
2040  l’increment  serà  de  2  milions  de  casos,  és  una  barbaritat  a  nivell
mundial.  Per  tant,  considera  que  és  un  tema  suficientment  important  i
rellevant  per  haver  fet  una  declaració  institucional,  però  ni  tan  sols  s’ha
plantejat a l’oposició. Potser hi ha un motiu, i demana que li aclareixin per
quin motiu no han comptat amb el seu grup en aquest sentit, per molt que,
des de més amunt ja hagin pres una decisió. Demana que li aclareixin aquest
dubte.

La Sra. Soler manifesta que no sap si la Sra. Vidal era present al Ple on hi va
assistir  la  Sra.  Martina,  representant  de  l’Associació  Espanyola  Contra  el
Càncer,  que  va  llegir  una  declaració  institucional.  Per  tant,  a  aquest
Ajuntament  en  Ple  sí  que  s’ha  llegit  una  declaració  institucional  pel  Dia
Mundial  contra  del  Càncer.  Quan  la  Sra.  Vidal  parla  d’aquest  càncer  en
concret, li diu que l’equip de govern ha fet el que li ha demanat l’Associació
Espanyola contra el Càncer, que varen venir a reunir-se amb el batle. Varen
dir quina campanya es duia a terme, es va instal·lar una taula informativa a la
plaça de sa Font, una taula informativa a la plaça del mercat de s’Horta, una a
la  plaça del  mercat  de Cas Concos i  una a Portocolom. Es varen recollir
signatures perquè els que tenien més de 50 anys poguessin demanar aquest
cribatge per a aquest tipus de càncer. I els varen demanar que l’Ajuntament
donàs suport sol·licitant al Govern el cribatge en relació a aquest càncer. Hi ha
ajuntaments on el propi batle o batlessa ha dirigit una carta, amb les dades
que els varen facilitar, directament al Govern de les Illes Balears. N’hi ha
hagut d’altres, com el nostre que, per donar participació a la resta de partits
polítics, varen optar per una moció com aquesta. El que ha passat ha estat
que, entre la data de presentació de la moció i el dia d’avui, el Govern Balear
ha assumit el compromís de dur a terme el cribatge amb persones majors de
50 anys. 

La  Sra  Soler  segueix la  seva intervenció  i  comenta que,  en definitiva,  la
declaració institucional es va fer en contra de tot tipus de càncer i la va llegir
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la presidenta al Ple i, en aquest cas, per tal de donar participació a tots els
grups municipals, s’ha duit al Ple una moció. Si aquest Ajuntament hagués
optat, com han fet altres, perquè el batle remetés una carta a la Conselleria
de Salut del Govern Balear, avui ja no parlarien d’aquest tema. Va ser la
pròpia  Associació  la  que  va  remetre  un  correu  on  deia  que,  ja  que
l’Ajuntament  s’havia  compromès a  dur  la  moció  al  Ple,  no  era  necessari
perquè ja tenen el  compromís del  Govern de dur a terme aquesta acció.
Afirma que en aquest tema, han anat de la mà de l’Associació Espanyola
contra el Càncer a les Illes Balears.

Per tant, es retira la moció de l’equip de govern en motiu del 31 de març, Dia
Mundial per a la prevenció del càncer de colon a les Illes Balears.

8.  EXPEDIENT  845/2021.  MOCIÓ  DEL  GRUP  MUNICIPAL  DEL  PI-
PROPOSTA PER LES ILLES BALEARS PER A LA MODIFICACIÓ DE LA
LLEI  DE  CONTRACTES  DEL  SECTOR  PÚBLIC  EN  FAVOR  DE  LA
CONTRACTACIÓ DE COMUNITATS DE BÉNS

8.1 Moció del grup municipal Pi-Proposta per les Illes Balears per a la
modificació de la Llei de contractes del sector públic en favor de la
contractació de comunitats de béns

Seguidament, es veu la moció amb núm. RGE 1305, de 31 de març de 2021,
presentada  pel  grup  municipal  Pi-Proposta  per  les  Illes  Balears,  que  es
transcriu a continuació:

«ANTECEDENTS

La Comunitat de Béns és una associació entre dues o més persones a través
de la que s'administra un projecte empresarial o un patrimoni comú. El seu
escàs formalisme per a la seva constitució i gestió, així com el seu molt
limitat cost de creació i funcionament, la converteixen en una figura ideal
per petits projectes. D'acord amb els articles 35 i 1669 del Codi Civil les
comunitats de béns no tenen personalitat jurídica. A l'estat espanyol l'any
2019 es varen constituir més de 100.000 comunitats de béns, la qual cosa
indica que a la realitat econòmica aquesta fórmula té moltíssima presència.

L'article 65 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector
públic,  per  la  que  es  transposen  a  l'ordenament  jurídic  espanyol  les
Directives del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de
26 de febrer de 2014, estableix que només podran contractar amb el sector
públic  les  persones  naturals  o  jurídiques,  espanyoles  o  estrangeres  que
tinguin plena capacitat d'obrar. Per tant, les comunitats de béns no poden
subscriure contractes amb les entitats del sector públic.

L'article  118 de la  Llei  9/2017 de contractes  del  sector  públic  regula  la
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figura  dels  contractes  menors. És  a  dir,  contractes  d'escassa  quantia
subscrits per les entitats del sector públic en què existeix una adjudicació
directa i en que l'expedient presenta molta simplicitat. En aquest sentit, el
contracte  menor  molt  sovint  permet,  d'una  forma  totalment  legal,  que
petites  empreses  i  autònoms  puguin  realitzar  feines  puntuals  per  a
l'administració. En aquest sentit potser tindria sentit que les comunitats de
béns,  com  a  fórmula  habitual  existent  en  la  realitat  econòmica,  pugui
realitzar contractes menors, ja que, en definitiva, el contractista només ha
de presentar una factura davant l'Administració.

En altres àmbits i règims jurídics ja s'ha admès que les comunitats de béns,
tot i no tenir personalitat jurídica, tinguin unes determinades capacitats. Per
exemple, a l'àmbit jurisdiccional s'ha admès a les comunitats de béns la
capacitat per ser part en procediments judicials.

Considerant que en aquests moments de crisi econòmica provocada per la
Covid-19,  resulta  especialment  pertinent  facilitar  les  coses  als  petits
empresaris i autònoms, perquè puguin tirar endavant la seva activitat i, per
tant,  flexibilitzar  determinats  règims  jurídics  sembla  una  línia  d'acció
convenient per intentar reactivar l'economia.

Per tot això, el grup municipal d’el Pi-Propsta per les Illes Balears presenta
al Ple de l'Ajuntament de Felanitx, els següent acord:

Primer i únic. L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern de l'Estat  a
procedir a la modificació de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes
del  sector  públic  a  fi  i  efecte  de  permetre  la  celebració,  per  les
administracions  públiques,  de  contractes  menors  amb les  comunitats  de
béns.»

8.2 Debat

La Sra. Vidal avança que el seu vot serà una abstenció. Diu que aquesta
modificació  de  la  Llei  s’ha  de  fer  en  el  Congrés  dels  Diputats,  no  a
l’ajuntament, i no donar importància ni llevar-n’hi. L’ajuntament de Felanitx
passa per una situació suficientment complicada com per dur a aprovació
aquestes coses en aquests moments tant difícils per al nostre municipi. Per
això el seu vot serà l’abstenció.

La  Sra.  Ramon  manifesta  que  el  seu  grup  no  està  en  contra  que  les
comunitats de béns puguin entrar a l’Administració,  però també entenen
que no correspon a l’Ajuntament, és una Llei estatal i, en tot cas, el seu vot
serà l’abstenció.

El  Sr.  Mestre  diu  que  el  seu  grup  sí  que  creu  que  és  legítim  que
l’Ajuntament insti  altres  institucions,  en aquest cas supramunicipals,  per
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canviar una llei que l’únic que faria seria igualar. El fet que les comunitats
de béns tenguessin una regulació singular, les equipararia en igualtat de
condicions  amb la  resta  d’empreses i  creuen que sí  que seria necessari
aquest tipus de regulació, que va un poc en la línia de la Unió Europea, és a
dir, que el que valora més és la capacitat i qualificació de l’empresa, més
que la seva forma jurídica en si. Per tant, el seu grup hi votarà a favor.

El Sr. Duarte creu que aquesta moció planteja un dubte, potser tengui un
error  de  forma.  El  seu  grup  pensa que,  en  lloc  de  modificar  la  Llei  de
contractes,  el  que s’hauria de fer  és modificar  el  Codi  Civil,  que és  qui
regula les comunitats de béns. El Codi Civil és una Llei orgànica de rang
superior i la Llei de contractes, no, perquè l’únic que regula són diferents
contractes en diferents àmbits. A part d’això, la Llei de contractes és del
govern de Rajoy, de l’any 2017. A més, creuen que a aquesta moció hi ha
dos punts a tenir en compte, dels quals potser la Sra. Mesquida en podria
fer una breu explicació; un és saber si hi ha algun estudi de quin impacte té
dins el municipi de Felanitx no poder contractar les comunitats de béns i si
hi ha hagut tantes empreses que no s’han pogut contractar, i l’altre, si no
creuen  que  seria  més  oportú  que  fos  la  FELIB  que  encapçali  aquesta
sol·licitud,  ja  que  té  molta  més  força  per  instar  l’Estat  a  fer  aquesta
modificació i és la que representa els municipis de totes les Illes. En resum,
no hi poden votar a favor, perquè no parlen de la modificació de la Llei de
contractes, sinó de la modificació del Codi Civil.

La Sra. Melania Mesquida contesta al Sr. Duarte que no hi ha cap estudi
tècnic ni jurídic, però sí que és cert que a l’Estat espanyol hi ha més de
100.000 comunitats de béns. Instar l’Estat espanyol a que modifiqui la Llei
de  contractes  no  només  beneficiarà  Felanitx,  sinó  tots  els  municipis  de
l’Estat espanyol. Diu que és molt agosarat demanar la modificació del Codi
Civil, però quan demanen la modificació de la Llei de contractes, ho fan en
el  sentit  que  un  dels  requisits  per  poder  contractar  amb l’administració
pública, no només siguin físiques o jurídiques espanyoles o estrangeres que
tenen  plena  capacitat  d’obrar,  sinó  que  s’inclogui  que  també  es  pugui
contractar comunitat de béns, malgrat que no tenguin personalitat jurídica.
Des  del  moment  que  una  comunitat  de  béns  pot  formar  part  d’un
procediment judicial, ja li donen capacitat d’obrar. Per tant, no s’entén per
què no poden contractar amb l’Administració pública.

El Sr. Duarte vol fer una rèplica a la Sra. Mesquida. Ella diu que és molt
agosarat modificar el Codi Civil, però el Pi ha presentat la mateixa moció a
altres municipis esmenada amb la proposta que ha fet el Partit Socialista, és
a dir, modificar el Codi Civil i no la Llei de contractes.

La Sra. Mesquida diu que no té cap problema en afegir un segon punt on es
proposi instar el Govern de l’Estat a la modificació del Codi Civil, si el grup
del Sr. Duarte hi vota a favor.
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El  Sr.  Duarte  manifesta  que  no  era  una  esmena,  era  una  objecció
simplement de coherència.

8.3 Votació

Se sotmet  la  moció  a  votació  i  s’obtenen 11 vots  a  favor  (5  del  Partit
Popular, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del Pi-Proposta per les Illes i 1 del
regidor  no  adscrit)  i  5  abstencions  (3  del  Partit  Socialista  de  les  Illes
Balears, 1 d’Unides Podem i 1 de Vox Baleares).

En conseqüència, per majoria, s’acorda:

Primer i únic. L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern de l'Estat  a
procedir a la modificació de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes
del  sector  públic  a  fi  i  efecte  de  permetre  la  celebració,  per  les
administracions  públiques,  de  contractes  menors  amb les  comunitats  de
béns.

9. EXPEDIENT 870/2021. MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSOE
EN RELACIÓ A LA BONIFICACIÓ PROPORCIONAL DE LA TAXA PER AL
SERVEI DE RECOLLIDA,  TRANSPORT,  TRACTAMENT I  ELIMINACIÓ
DE  FEMS,  EN  AQUELLES  ACTIVITATS  AFECTADES  PER  LA
DECLARACIÓ DE L’ESTAT D’ALARMA

9.1  Moció  del  grup  municipal  PSOE  en  relació  a  la  bonificació
proporcional  de  la  taxa  per  al  servei  de  recollida,  transport,
tractament i eliminació de fems, en aquelles activitats afectades per
la declaració de l’estat d’alarma

A continuació, es veu la moció amb RGE 708, de data 7 d’abril de 2021,
presentada pel grup municipal PSOE, que es transcriu a continuació:

«La crisi  sanitària  i  econòmica provocada per  la  COVID-19 està causant
grans  estralls,  particularment  als  sectors  de  l’hostaleria,  el  comerç,
activitats  culturals  de  tot  tipus,  activitats  artístiques,  espais  d´oci,  en
especial la restauració, entre d’altres sectors econòmics com el turístic. Ara
més  que  mai  necessiten  el  suport  de  les  administracions  públiques,
especialment de la local. 

Des del 14 de març de 2020 fins el dia d´avui, s´han anat publicant primer
al  BOE,  per  ser  competència  de  l´Estat  i  després  per  part  de  la  CAIB,
nombroses mesures en relació a la limitació de la mobilitat de les persones,
així  com com de les activitats socials i  econòmiques del nostre país.  En
concret, el Reial Decret 463/2020 de 14 de març pel qual es declara l´estat
d´alarma per la gestió de la situació de crisi  sanitària ocasionada per la
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COVID-19, modificat pel Reial Decret 465/2020 de 17 de març, suposaren
la suspensió de l´obertura al públic dels seus serveis, de conformitat amb
l’establert a l´article 10.3.
  
En data 28 d´abril de 2020 el Consell de Ministres del Govern d´Espanya va
aprovar  el  Pla  per  a  la  transició  a  la  nova  normalitat,  en  el  qual
s’estableixen les fases 0, fase I, fase II i fase III, on es desenvolupen les
activitats  que  es  poden  reiniciar  a  cada  una  de  les  diferents  fases  i  el
calendari d´aplicació a lescomunitats autònomes, entre les que es troben
les Illes Balears.

Davant tots els esdeveniments succeïts en aquests mesos, els Socialistes de
Felanitx, com ja hem proposat des del començament de la crisi sanitària i
econòmica que venim patint,  plantejam la possibilitat  de reduir  la quota
tributària  de  la  taxa  per  al  servei  de  recollida,  transport,  tractament  i
eliminació de fems, en aquelles activitats i  equipaments en què no s´ha
utilitzat el servei per causes alienes a la voluntat dels interessats i a causa
de la  normativa que ha acompanyat la  declaració  de l´estat  d´alarma i
mesures posteriors.  Tenint  en  compte que ja s´ha duit  al  cobrament el
termini 2020, i en atenció a que la normativa relativa a l´estat d´alarma i
les mesures derivades a dia d’avui encara tenen efectes, la nostra proposta
ha de cobrir  la devolució de les quantitats pagades indegudament,  o bé
l’exempció de pagament al subjecte passiu que no hi hagi pogut fer front
per l´any 2020. I en relació al 2021, prendre els acords necesaris perquè se
suspengui l´obligació d´abonar la quota tributària en la part proporcional al
temps en què no hagi pogut fer ús del servei de recollida de fems.

Per tot l’abans exposat, el grup socialista presentem les següents propostes
d’acord:

Primer.- Que l'Ajuntament dugui a terme les actuacions necessàries per a la
bonificació  proporcional  de  la  taxa  per  al  servei  de  recollida,  transport,
tractament i  eliminació de fems, en aquelles activitats i  equipaments del
termini  2021 en què no s´ha utilitzat  el  servei  per  causes alienes a  la
voluntat dels interessats i a causa de la normativa que ha acompanyat la
declaració de l´estat d´alarma i mesures posteriors.

Segon.- Que l´Ajuntament dugui a terme las actuacions necessàries per a la
devolució  de  la  part  proporcional  de  la  taxa  pel  servei  de  recollida,
transport,  tractament  i  eliminació  dels  fems,  en  aquelles  activitats  i
equipaments del termini 2020 en què no s´ha utilitzat el servei per causes
alienes a la  voluntat  dels  interessats  i  a  causa de la  normativa  que ha
acompanyat la declaració de l´estat d´alarma i mesures posteriors.»

9.2 Debat
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Intervé la Sra. Vidal i anuncia que el seu vot serà a favor d’aquesta moció.
Es tracta d’unes mesures necessàries per aquesta situació crítica que vivim.
Com bé ha dit la Sra. González, en el Ple d’avui es tracten diversos temes
sobre intentar ajudar a subsistir la gent que ho passa malament. Per tant,
tot el que sigui una iniciativa positiva per als sectors que s’han vist tan
afectats, alguns dels quals, encara romanen tancats des d’octubre de 2019,
és molt important. Per aquest motiu, el seu vot serà a favor de la moció.

El Sr. Mestre manifesta que el vot del seu grup també serà a favor, perquè
si són bons per demanar a l’Estat la modificació de la Llei d’hisendes locals,
també han de ser bons per demanar a l’Ajuntament que exprimeixi fins la
darrera neurona per cercar una solució a aquesta bonificació.

La Sra. Soler en primer lloc vol donar l’enhorabona, en nom de tot el grup
municipal popular, a la regidora Bàrbara Barceló, que ha estat mare de dos
bessonets. A vegades, en ser bessons, els costa una mica més incorporar-
se  a  aquest  món,  però  segur  que seran valents  i  tendran tota  la  força
necessària. Envia l’enhorabona als pares i a tota la família.

Segueix la Sra. Soler i explica que, quant a la moció, es poden presentar
mocions de moltes maneres, però mentre aquest Ajuntament no modifiqui
l’Ordenança aprovada per l’anterior equip de govern, quan el batle era el Sr.
Xamena, el regidor de Medi Ambient era el Sr. Nicolau Barceló, el regidor
d’Hisenda era el Sr. Pere Mestre, el de Cultura el Sr. Duarte. Es va aprovar
l’any 2017, es va començar a aplicar el gener de 2018 i és l’Ordenança a la
qual la Sra. González ha fet referència quan ha dit que si ara es poden fer
bonificacions pel  tema dels  generadors singulars que es duen a terme i
poden demostrar que col·laboren amb el reciclatge, se suposa que s’ha de
bonificar la taxa un 50%. Parlen de la mateixa Ordenança, però en cap cas
s’hi preveu que es giri el cobrament cada 3 mesos, o cada 4, o cada 6. 

La Sra. Soler afirma que la moció d’avui res té a veure amb la que varen
presentar el Ple passat. La d’avui parla de la possibilitat que l’Ajuntament de
Felanitx no cobri la taxa de fems a mesos que hagin tengut tancat. L’equip
de govern  segueix  dient  que és  del  tot  injusta  la  normativa  actual  que
suporten sobre aquest tema i diuen ben clar i ben fort, i no s’avergonyeixen
de dir-ho, que no hi ha dret que totes les persones que no han pogut obrir
el  seu negoci,  o fins i  tot  només han obert  un mes o dos i  han patit  i
pateixen  les  conseqüències  del  confinament,  hagin  de  pagar  la  taxa
íntegrament,  és  injust.  La  solució  que  demana  el  grup  socialista  no  és
possible jurídicament. Insta la Sra. González que li faci arribar la doctrina
jurisprudencial  per  la  qual  es  pugui  aplicar  a  l’Ordenança  municipal  de
Felanitx el fet de «uns mesos et cobr i uns mesos no et cobr». Diu que, a
diferència de la moció que varen presentar al Ple del mes passat, on encara
no hi  ha cap Ajuntament que no ho hagi  passat  al  cobrament així  com
deien, en aquesta efectivament hi ha un Ajuntament a Mallorca que l’ha
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poguda  dur  a  terme,  perquè  la  seva  ordenança  preveu  el  cobrament
trimestral  o  semestral.  Si  troben  que  han  de  modificar  l’Ordenança,
perfecte, es posaran a fer-hi feina, però no veu factible que es pugui fer
amb  efectes  retroactius.  Voldria  que  donassin  la  raó  als  hotelers,
restauradors,  etc,  al  contenciós  pels  recursos  interposats  per  haver-los
cobrat la taxa injustament, al que l’Ajuntament ja està citat dia 31 de maig
de 2022. 

Continua la Sra. Soler i diu que si volen presentar una moció a cada sessió
plenària i  un pic volen bonificar per 3 mesos, un pic per 1 mes, etc, ho
poden  fer,  però  mentre  no  hi  hagi  una  modificació  estatal  de  la  Llei  i
després l’Ajuntament modifiqui la seva ordenança, no és factible. Entén que
hagin  de  fer  oposició,  però  han  d’entendre  l’equip  de  govern.  Aquest
Ajuntament va aprovar una moció on instava el Consell de Mallorca perquè
enguany  assumís  el  cost  de  la  taxa  de  fems,  a  fi  i  efectes  que  els
ajuntaments  no  l’haguessin  de  pagar  als  seus  ciutadans.  Demana  als
presents  si  en saben res,  perquè l’Ajuntament  no ha obtingut  resposta.
Afirma que el Ple del Consell de Mallorca va instar l’equip de govern que
assumís la seva taxa de fems i torna demanar si algú en sap res, perquè
l’equip de govern no en sap res. Diu que aquest Ple va instar el Govern
Central del Sr. Sánchez que modificàs la seva Llei perquè l’Ajuntament no
hagués de cobrar la taxa de fems i tampoc no en saben res. Assegura que
l’Ajuntament és l’administració més propera, a la primera que el ciutadà
acudeix, la que veu de més prop les necessitats dels ciutadans. Entén la
tasca de l’oposició, però no donen la solució. Per tant, mentre no duguin la
solució jurídica i econòmica que es pugui dur a terme, l’equip de govern
votarà en contra. Malgrat tot, no descarten modificar aquesta Ordenança de
cara a l’any que ve i més si han de dur endavant el tema del porta a porta,
per tal que el que més reciclarà, manco pagarà i qui manco reciclarà, més
pagarà. L’Ordenança encara no està modificada,  però l’anterior equip de
govern  tampoc  no  hi  va  fer  cap  proposta  en  el  moment  de  modificar
l’Ordenança.  És  cert  que  les  ordenances  estaven  aprovades  el  mes
d’octubre, per tal que el Pressupost pogués estar en vigor l’1 de gener, però
a ningú no li va ocórrer, amb l’ordenança aprovada el 2017 i en vigor el
2018, modificar-la i  fer possible el pagament per trams. Per tant,  tenim
l’ordenança que tenim. 

La Sra. Soler conclou la seva intervenció dient que si duen al Ple la solució
jurídica i econòmica perquè això es pugui aplicar, ho aplicaran. Quant al que
ha dit el Sr. Mestre sobre exprimir-se les neurones per fer bonificacions,
suposa que és que l’equip de govern ja no té neurones, perquè no n’ha
sabut més i no quedarà més remei que demanar perdó, perquè no n’han
sabut més. Diu que l’equip de govern serà prudent i recorda l’article 78 de
la Llei reguladora de les bases de règim local, que diu que els membres de
les  corporacions locals  estan subjectes  a  responsabilitat  civil  i  penal  per
actes i  omissions realitzats  en l’exercici  del  seu càrrec.  Demana que no
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només sigui fer política populista, sinó també sigui fer política real.

El Sr. Duarte explica que tenien la intenció que acabàs la moció la Sra.
González però,  vistes  les desviacions verbals  de la  Sra.  Soler,  creu que
estarà bé tenir-ho en compte, perquè, com sempre, falta a la veritat i els
torna a dir mentiders. Diu a la Sra. Soler que estaria bé que miràs la moció
i veuria que és calcada exactament de la moció presentada a l’anterior Ple.
Afirma que la Sra. Soler tendeix a la mentida, però ja fa molts d’anys que
l’avalen en aquesta cosa. A aquest Ajuntament les bonificacions no es varen
començar a dur a terme amb l’arribada del pacte d’esquerres, el Sr. Tauler
ja les duia a terme. L’ordenança que es va modificar el 2017 també ho
contemplava. Per tant, la Sra. Soler ha tornat a mentir, però no passa res,
perquè en ella és un costum. 

Segueix el Sr. Duarte i explica que sobre la presentació de les mocions, per
urgència, no hi estan d’acord, l’equip de govern suggereix que l’entrin per
registre, no per urgència, si  el tema és cabdal. Ara a tornen entrar per
urgència, igual que la de les terrasses. La de les terrasses va tenir el vot en
contra de tot l’equip de govern dues vegades. Fa 5 mesos que han debatut
aquest  tema i  ara,  per  sorpresa,  l’equip  de  govern  arriba  a  la  mateixa
conclusió  que  ells  havien  proposat  a  les  mocions.  Demana  un  poc  de
coherència, un poc de treball conjunt. No es tracta que la Sra. Soler els
digui com han de fer l’oposició, ni tampoc li diran com l’havia de fer ella,
quan els alentava a ser molt valents, a perdre la por i a bonificar els serveis
que no s’havien prestat. Ara la Sra. Soler diu que ha trobat la fórmula, que
és modificar l’ordenança. Si ho sabia, li demana per què no ho va fer des
del primer moment. Tant de bo l’any 2017 haguessin sabut que el 2020 ens
vendria damunt tot el que ens ha vengut, però no ho sabien. Per tant,  com
que hi ha unes mesures extraordinàries, era impossible preveure en aquella
ordenança el que ens cauria damunt. Suposa que la Sra. Soler tampoc no
tenia  un  esperit  visionari  per  saber  que  ens  vendria  una  pandèmia  de
conseqüències tan greus. Li demana que sigui coherent. Hi ha mocions de
caire polític i n’hi ha d’altres que l’únic que intenten és millorar la vida dels
felanitxers i de les felanitxeres, sobretot tenint en compte que han tengut
tancat en contra de la seva voluntat. Per tant, si el servei no s’ha prestat
perquè hi  ha hagut  un  estat  d’alarma actiu,  s’ha  de poder  bonificar.  Li
demana a quin article es referia, perquè no l’ha arribat a dir, per tenir-ho en
compte i repassar-ho, perquè aquest tema els interessa i, si volen, poden
tornar presentar la moció en el proper Ple. Repeteix que la seva intenció no
era tancar la moció, sinó que la tancarà la regidora que l’ha presentada,
però davant les al·lusions de la Sra. Soler, ha cregut que, com a portaveu,
les havia de contestar.

La Sra. Soler, per al·lusions, recorda al Sr. Duarte que a la seva intervenció
en cap moment no ha dit el seu nom. El Sr. Duarte ha intervengut perquè
ha volgut.
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El Sr. Duarte replica que la Sra. Soler ha dit que el Sr. Duarte era el regidor
de Cultura a la legislatura passada. Li demana si ho ha dit o no ho ha dit.

La Sra. Soler contesta que simplement ha recordat el càrrec, i el Sr. Duarte
li demana que deixi de mentir.

9.3 Votació

Acabades les intervencions, se sotmet la moció a votació i s’obtenen 8 vots
a favor (3 del Partit Socialista de les Illes Balears, 3 del Bloc per Felanitx-
APIB,  1 d’Unides Podem i  1 de Vox) i  8 en contra (5 del  PP,  2 del  Pi-
Proposta per les Illes i 1 del regidor no adscrit).

En haver-se obtingut un empat, es procedeix a una segona votació i s’obté
idèntic resultat. Per tant, dirimeix l’empat el vot de qualitat del batle.

En conseqüència, per majoria, es desestima la moció del grup municipal
PSOE en relació a la bonificació proporcional de la taxa per al servei de
recollida, transport, tractament i eliminació de fems, en aquelles activitats
afectades per la declaració de l’estat d’alarma.

10.  ESTUDI  I  RESOLUCIÓ  DE  LES  MOCIONS  QUE  PUGUIN  SER
PRESENTADES I LA URGÈNCIA DE LES QUALS SIGUI DECLARADA DE
FORMA LEGAL

A continuació, el batle explica que hi ha dues mocions de Vox que anaven a
l’ordre del dia de la passada sessió plenària, però que, en no assistir-hi la
regidora Sra. Maria Vidal, es varen retirar. Per tant, seran tractades avui
sense haver-se de votar la seva urgència.

En aquest moment, el batle anuncia un recés de 10 minuts.

10.1.1  Moció  del  grup  municipal  Vox  en  relació  a  mesures
directes al sector de l’hostaleria

Un cop represa la sessió, es veu la moció amb núm. E-RPLN 4, de data 7 de
març  de  2021  presentada  pel  grup  municipal  Vox,  que  es  transcriu  a
continuació:

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS:

La pandèmia mundial provocada pel coronavirus, ha tingut unes seqüeles
dramàtiques  per  a  la  salut  de  milers  de  persones.  La  crisi  sanitària  ha
derivat en una crisi econòmica mundial amb un impacte sense precedents.
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A l’arxipèlag Balear ha suposat, el 2020, una caiguda del PIB superior al
25%. L’activitat econòmica està quasi paralitzada i aguantant com pot. Les
empreses turístiques no poden resistir més.

Lamentablement, encara no s’ha aconseguit sobrepassar la primera fase i
els recursos de les empreses ja estan al límit, havent de fer front a una
enorme càrrega fiscal i generar ingressos per falta d’activitat. Recordem que
en molts de casos les empreses romanen tancades des d’octubre de 2019.

Aquesta  situació  desesperant  provoca  impotència  entre  treballadors  i
empresaris  que  veuen  esfumar-se  la  possibilitat  de  reiniciar  l’activitat
turística i veuen en perill les seves empreses, el seu patrimoni i els seus
llocs de feina...

I des de Vox Felanitx volem unir-nos a aquest moviment social i empresarial
que  està  representat  per  diferents  associacions  i  que  neixen  de  les
reivindicacions transversals  de tots  els  implicats  en  la  cadena de  valors
turístics i que demanen que es desenvolupin totes les polítiques necessàries
per aconseguir la reactivació empresarial.

Hem de posar-nos en el lloc de les associacions, empreses i treballadors,
per demanar la unitat d’acció i exigir un a política sanitària més contundent.

No ens podem permetre seguir sense actuar, ni en els nostres municipis, ni
a la nostra illa, ni a la nostra comunitat, en el nostre país.

Per tot això, el grup municipal VOX proposa per al seu debat i aprovació, si
escau, el següent

ACORD:

1. Que,  de  conformitat  amb  el  previst  a  la  Llei  38/2003,  de  17  de
novembre de subvencions, es redactin unes bases destinades a concedir
subvencions directes a sectors de l’hostaleria per pal·liar les conseqüències
de  la  crisi  econòmica  causada  per  la  Covid-19,  atorgant  liquiditat  a  les
empreses per facilitar i  contribuir al compliment de les seves obligacions
empresarials, el manteniment de l’activitat i el treball i esmortir la reducció
dràstica d’ingressos.

2. Es procedeixi a la suspensió del cànon per ocupació de l’espai públic a
les terrasses dels locals durant tot l’any 2021.

3. Es procedeixi a la reducció de les càrregues fiscals municipals que
graven les empreses turístiques fins el mínim legal permès.

4. Que el superàvit municipal, on l’assignació pressupostària ha alliberat
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el Real Decret Llei 8/2020, es destini exclusivament a pal·liar els efectes de
la crisi sanitària.

5. Posar a disposició de les autoritats sanitàries els mitjans materials i
personals que els siguin requerits, i col·laborar activament i lleialment amb
elles,  seguint  els  principis  de  cooperació  administrativa  i  lleialtat
institucional en l’execució de la campanya de vacunació en condicions de
seguretat i eficàcia per aconseguir que Felanitx sigui un destí segur.

6. Que l’Ajuntament de Felanitx doni suport al  conjunt d’associacions
que  formen  part  de  la  societat  balear  i  del  seu  teixit  productiu  i  que
representen el moviment social i empresarial del sector turístic.»

10.1.2 Debat

Intervé la Sra. Melania Mesquida i diu que, com a equip de govern, estan
d’acord amb l’exposició de motius, però els acords que la Sra. Vidal planteja
a aquest Ajuntament ja es duen a terme. Quant a la redacció d’unes bases
destinades a concedir subvencions directes a sectors de l’hostaleria, a la
Junta de Govern de demà se signarà el conveni amb la comunitat autònoma
i el Consell respecte al fons mixt per aprovar després les bases per donar
ajudes no només als establiments del sector de la restauració i comerços,
sinó  també als  de  l’hostaleria  que compleixin  els  requisits.  Segons  com
vagin aquestes subvencions, des de les regidories de Turisme, Comerç i
Hisenda  preparen  unes  bases  per  donar  unes  ajudes  directes  al  sector
turístic. El cànon d’ocupació de l’espai públic ja està suspès durant tot l’any
2021. Quant a la reducció de càrregues fiscals, ja han explicat que aquest
Ajuntament no pot reduir la taxa de recollida de fems. Diu que totes les
rebaixes que s’han pogut dur a terme per ajudar la ciutadania, s’han duit a
terme.  Hi  ha  bonificacions  en  la  taxa  de  recollida  de  fems  per  a  les
empreses turístiques, s’ha abaixat l’IBI i s’ha fet tot allò que s’ha pogut fer
quant a reduccions fiscals. Pel que fa al punt 4 de la moció, que proposa
que el superàvit municipal es destini exclusivament a pal·liar els efectes de
la crisi  sanitària,  explica  que l’equip de govern dóna compliment  al  que
disposa el Reial Decret 8/2020 quant a l’assignació pressupostària. Quant al
punt 5, posar a disposició de les autoritats sanitàries els mitjans materials i
personals que els siguin requerits, i col·laborar activament i lleialment amb
elles,  seguint  els  principis  de  cooperació  administrativa  i  lleialtat
institucional en l’execució de la campanya de vacunació en condicions de
seguretat i eficàcia, assegura que l’Ajuntament ja hi col·labora i ha posat a
l’abast de les autoritats sanitàries els recursos humans i quan els necessitin,
aquí són. També han oferit les instal·lacions municipals, tant el poliesportiu
de Felanitx, com el de Portocolom perquè els puguin utilitzar en haver de
fer vacunacions massives. Repeteix que aquí són per ajudar-los en el que
necessitin. Quant a donar suport al conjunt d’associacions que formen part
de la societat balear, amb l’adhesió a la plataforma SOS Turisme, ja ho han
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fet.

La Sra.  Vidal  manifesta que,  pel  que acaba d’exposar la  Sra. Mesquida,
dóna per fet que tot el que ha posat a la seva moció, o està en procés, o
està quasi cuit, excepte dos comentaris. Diu que, si realment els acords,
exceptuant-ne algun que la Sra. Mesquida ha dit que no era viable, són
positius per al ciutadà i per al municipi i per molt que, segons diu la Sra.
Mesquida, estiguin en tràmit, considera que és una moció important. No li
ha quedat molt clar si, com que tot ja està en procés, i en ser una moció de
Vox, és irrellevant o no té importància.

La Sra. Mesquida contesta que la moció en si és important, però l’equip de
govern no la votarà a favor.

10.1.3 Votació

Acabades les intervencions, se sotmet la moció a votació i s’obté 1 vot a
favor  (de Vox Baleares),  3 abstencions (del  Partit  Socialista  de les  Illes
Balears i 12 vots en contra (5 del Partit Popular, 3 del Bloc per Felanitx-
APIB, 2 del Pi-Proposta per les Illes, 1 del regidor no adscrit i 1 d’Unides
Podem).

En conseqüència, per majoria es desestima la moció del grup municipal Vox
en relació a mesures directes al sector de l’hostaleria.

10.2.1 Moció  del  grup municipal  Vox en relació  a  la  vacunació  a
personal essencial davant la COVID-19

Seguidament, es veu la moció amb núm. E-RPLN 3, de data 7 de març de
2021 presentada pel grup municipal Vox, que es transcriu a continuació:

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS:

En la situació actual per la que està passant la societat, com a conseqüència
del coronavirus, hi ha una gran part d’aquesta que ha d’estar en contacte
directe amb gent contagiada, pel que es posa en perill la seva salut i la dels
seus  afins,  s’ha  d’intentar  en tot  moment preservar  la  seva  seguretat  i
evitar la propagació del virus i la disminució de contagis. 

Sabent que després de l’autorització el 29 de gener del 2021 de la vacuna
AstraZeneca a la UE, ja són 3 les vacunes que han mostrat nivells adequats
d’eficàcia i seguretat, pel que de cada vegada es pot abastir un nombre més
elevat de població.

Això fa que es valorin com a personal essencial per a la vacunació en contra
del coronavirus, altres col·lectius, que des de Vox considerem que també
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haurien d’entrar dins aquests grups com a personal essencial.

La situació segueix sent complicada i segueix sent necessària una resposta
immediata  i  contundent.  Avui  plantegem  la  incorporació  del  personal
funerari  i  fossers,  que  estiguin  en  contacte  directe  amb  els  cossos  de
víctimes per coronavirus, les manegin o manipulin com a personal essencial
per rebre la vacuna de la Covid-19.

Per tot això, el grup municipal VOX proposa per al seu debat i aprovació, si
escau, el següent

ACORD:

El Ple de l’Ajuntament de Felanitx insta el Govern a:

Introduir dins el llistat de personal essencial, el personal funerari i fossers
que estiguin en contacte directe, manegin o manipulin els cossos de difunts
que són positius per coronavirus i d’aquesta manera siguin vacunats amb
prioritat i així evitar més riscos de contagis.»

10.2.2 Debat

El Sr. Aznar manifesta que la qüestió d’aquesta moció és que, al final, en
realitat  el  personal  funerari  i  els  fossers  ara  mateix a  Balears  no  estan
inclosos dins el grup de risc. No sap la informació que pugui tenir la Sra.
Vidal, però per la informació que té l’equip de govern, i posats en contacte
amb els fossers municipals, ells mateixos no es veuen dins una situació de
risc,  ateses  les  mesures  amb  que  es  duen  a  terme  aquest  tipus
d’enterraments. En cap moment no tenen contacte directe, ni manipulen els
difunts per Covid, sinó que vénen precintats. Per tant, no veuen el motiu
d’aquesta  moció,  ja  que  no  estan   inclosos  dins  aquest  grup  de  risc.
Repeteix que els propis funcionaris no veuen aquesta necessitat.

La Sra. Vidal comenta al Sr. Aznar que no és tot el personal funerari que no
estigui  d’acord amb el  tema de la vacunació, sinó que per algun motiu,
s’han hagut d’apuntar a una llista perquè per edat sí que els corresponia i
no pel tema laboral. Un sector del personal funerari no està en contacte
directe amb els cossos, però l’altre sector sí. Que no estiguin considerats
com a personal de risc no vol dir que no estiguin en contacte. Des que les
persones moren fins que els posen dins en nínxol, hi ha un procés i dins
aquest procés hi ha persones que estan en contacte directe amb els cossos.
Per tant, són personal de risc i la moció és per aquest motiu.

10.2.3 Votació

Finalitzades les intervencions, se sotmet a votació la moció i s’obté 1 vot a
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favor  (de Vox Baleares),  3 abstencions (del  Partit  Socialista  de les  Illes
Balears) i 12 vots en contra (5 del Partit Popular, 3 del Bloc per Felanitx-
APIB, 2 del Pi-Proposta per les Illes, 1 del regidor no adscrit i 1 d’Unides
Podem).

En conseqüència, per majoria es desestima la moció del grup municipal Vox 
en relació a la vacunació a personal essencial davant la COVID-19.

10.3.1 Moció del grup municipal Bloc per Felanitx-APIB per instar
que  el  dia  26  de  desembre,  segona  festa  de  Nadal,  sigui  festiu
autonòmic

A continuació, es veu la moció del grup municipal Bloc per Felanitx-APIB per
instar  que  el  dia  26  de  desembre,  segona  festa  de  Nadal,  sigui  festiu
autonòmic:

«El dilluns de Nadal, segona festa de Nadal, Sant Esteve, en definitiva dia
26 de  desembre, és una festa històrica. Centenars d'anys l'avalen. És la
segona trobada de moltes famílies i vendria massa de nou a molta gent que
no fos festa. Algun any el Govern de les Illes Balears no l'ha triada com una
de les tres que pot designar i això ha creat problemes a alguns ajuntaments
que han hagut de destinar un dels seus dos dies festius locals a aquesta
efemèride. L'Estat espanyol difícilment la inclourà dins una de les nou que
tria perquè no és de tradició castellana.

El caràcter no laboral de dia 26 té una motivació històrica arreu de molts de
pobles  d'Europa i  era  els  desplaçaments  llargs  que es  feien  per  anar  a
celebrar  en  família  la  festa  de  Nadal.  A  dia  d'avui  tal  vegada  aquesta
necessitat no és tan imperiosa però en canvi manté un valor igualitari entre
les  famílies  ja  que  moltes  poden  repartir  entre  dia  25  i  dia  26  (i
modernament dia 24) les branques familiars amb qui es fa la
celebració.

Per ser fidels a la història i a la tradició (quan és positiva), però també a
d'altres  necessitats  més  de  nova  planta  com  ara  la  conciliació  familiar
entesa en un sentit més ampli trobam que el 26 de desembre de 2022 ha
de ser festiu.

Per tot això, el Bloc per Felanitx proposa al Ple de l'Ajuntament de Felanitx
que s'aprovin el següents

A C O R D S

1.  Manifestar  la  importància  que  dia  26  de  desembre  té  en  la  tradició
cultural  de Mallorca  i  la  necessitat  que sigui  dia  festiu  dins el  calendari
laboral.
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2. Demanar al Govern de les Illes Balears que, vist el caràcter supralocal de
la  festivitat,  declari  dia  26  de  desembre  de  2022  com a  dia  festiu  no
recuperable de caràcter autonòmic.

3. Demanar al  Govern de les Illes Balears que sigui  fidel  a una tradició
festiva de segles i dia 26 de desembre sigui, cada any, festiu no recuperable
de caràcter autonòmic (a no ser que caigui en diumenge).»

10.3.2 Debat

La  Sra.  Vidal  manifesta  que  Vox  està  totalment  a  favor  del  contingut
d’aquesta moció. Es traca d’una data assenyalada a Balears i consideren
que  s’ha  de  mantenir  la  importància  d’aquest  dia,  però  no  entenen  la
necessitat d’urgència per presentar-la avui al Ple. Creu que es pot debatre
el mes que ve, perquè no és una cosa que caigui de la post i no poden votar
a favor de la urgència. De totes maneres, si passa la urgència, el seu vot
serà a favor. 

La Sra. Melania Mesquida explica que sí que és urgent, perquè al Ple de
maig l’Ajuntament haurà de designar el calendari de les festes locals.

El Sr. Mestre manifesta que ara volia dir això mateix, que ha estat un error
seu no haver-ho exposat a la moció.

El Sr. Duarte avança que el seu vot serà favorable, tant a la urgència, com
al contingut. A vegades s’han proposat festes que no reuneixen tants de
signes d’identitat com aquesta, que sí que és una tradició ben instaurada,
amb independència de les creences de cada individu. Per això hi votaran a
favor.

La Sra. Soler manifesta l’acord del seu grup amb la urgència de la moció, ja
que, com s’ha explicat, en breu s’han d’assenyalar les festes locals i, si a
més de Felanitx, hi ha més ajuntaments que demanin aquesta festivitat,
potser que el Govern Balear revisi el calendari. Si passa la urgència, també
votaran a favor del contingut.

10.3.3 Votació de la urgència

Se sotmet a votació la urgència de la moció i és aprovada per majoria de 15
vots a favor (5 del Partit Popular, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 3 del Partit
Socialista de les Illes Balears, 2 del Pi-Proposta per les Illes, 1 del regidor
no adscrit i 1 d’Unides Podem) i 1 abstenció (de Vox).

10.3.4 Votació del fons de la moció
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Sotmès  a  votació  el  fons  de  la  moció,  s’obté  el  vot  favorable  dels  16
membres presents.

En conseqüència, per unanimitat, s’acorda:

1.  Manifestar  la  importància  que  dia  26  de  desembre  té  en  la  tradició
cultural  de Mallorca  i  la  necessitat  que sigui  dia  festiu  dins el  calendari
laboral.

2. Demanar al Govern de les Illes Balears que, vist el caràcter supralocal de
la  festivitat,  declari  dia  26  de  desembre  de  2022  com a  dia  festiu  no
recuperable de caràcter autonòmic.

3. Demanar al  Govern de les Illes Balears que sigui  fidel  a una tradició
festiva de segles i dia 26 de desembre sigui, cada any, festiu no recuperable
de caràcter autonòmic (a no ser que caigui en diumenge).

10.4.1 Moció del grup municipal Bloc per Felanitx-APIB en defensa
dels valors democràtics i republicans

Acte seguit, es veu la moció del grup municipal Bloc per Felanitx-APIB en
defensa dels valors democràtics i republicans:

«La proclamació de la Segona República el 14 d’abril de 1931, ara fa 90
anys, constitueix una de les principals fites dins la història de la lluita dels
pobles de l’Estat espanyol per la consecució de les llibertats democràtiques i
la justícia  social.  El  cop d’Estat del  juliol  de 1936 i  el  triomf del  bàndol
franquista  a  la  sagnant  guerra  civil  que  el  va  seguir,  significaren
l’estroncament  d’aquesta  experiència  democràtica  i  modernitzadora,  i  la
instauració d’una cruenta dictadura que es perllongà durant quatre dècades.

El vot de la dona, les lleis de divorci i de l’avortament, l’educació pública i
laica, les reformes en matèria social i agrària, la separació Església-Estat, la
reforma  de  l’estament  militar,  són,  junt  amb  la  resta  de  les  llibertats
individuals  i  socials,  algunes  de  les  fites  del  període  republicà  tot  i  el
complicat context polític i econòmic dels anys 30 i la manca d’una cultura
democràtica arrelada.

La II República suposà també un gran augment del procés de participació
política  de  la  població,  amb  un  increment  de  la  sensibilitat  i  implicació
política  dels  ciutadans  i  ciutadanes  envers  els  problemes  reals  de  la
societat.  Per  primera vegada  sectors  de  la  població  que tradicionalment
havien estat exclosos de la vida política, pogueren participar en el debat
públic. El dinamisme polític, social i cultural fou intens, amb un augment de
les associacions polítiques i sindicals, de les entitats culturals i recreatives,
que es convertiren en autèntiques eines de participació ciutadana i canvi
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social en una perspectiva de progrés.

Tot i el cop d’Estat de Franco i la por instal·lada per una duríssima repressió
testimoniada ara per l'obertura de les fosses, les forces polítiques hereves
de la tradició republicana persistiren en la defensa dels ideals democràtics i
republicans, des de l’exili o la clandestinitat, durament perseguits i castigats
pel règim. La generositat amb què tants d’homes i dones sacrificaren les
seves  vides  en  la  defensa  d’aquests  valors,  constituí  sens  dubte  una
transcendental  aportació  a la  recuperació  de les llibertats democràtiques
després de la mort del general Franco, una contribució que no sols no fou
degudament  reconeguda  en  els  anys  de  l’anomenada  Transició
Democràtica, sinó atribuïda a una monarquia borbònica restaurada pel propi
dictador, i considerada principal garant del nou ordre. D’aquesta manera, es
pretengué perllongar l’amnèsia col·lectiva i s’evità revisar a fons la història
escrita pels vencedors de la conflagració civil de 1936-39.

Ara  emperò,  malgrat  les  tergiversacions  des  de  determinats  àmbits
mediàtics i polítics, aquesta realitat cau pel seu propi pes i la recuperació de
la  memòria  democràtica  s’escampa pertot  arreu.  En  els  darrers  anys,  a
Balears i a molts d’indrets de l’Estat espanyol, més que mai s’han honorat i
homenatjat les víctimes d’aquella vil repressió a la qual estigueren abocades
totes aquelles persones, republicanes i demòcrates, que durant tant temps
quedaren en l’oblit i l’anonimat.

Les  nombroses  exhumacions  de  les  fosses  comunes  i  les  noves
investigacions i recerques historiogràfiques destapen i fan valer aquell clam,
tan  reivindicat  per  part  d’entitats  memorialístiques  i  familiars  de  les
víctimes,  d’  “obrim  fosses  per  tancar  ferides”.  Resulta  imprescindible
continuar els esforços per transmetre a la ciutadania la necessitat de valorar
adientment  aquests  episodis  de  la  nostra  història  i  d’atorgar  el
reconeixement públic adequat als valors republicans de llibertat, igualtat i
fraternitat  i, en matèria de memòria, la “veritat, justícia i reparació”,
pilars fonamentals i  requisits bàsics per poder avançar cap a noves fites
democràtiques i, sobretot, no caure en els mateixos errors del passat.

Sobretot  en  uns  moments  en  què  determinats  partits  presents  a  les
institucions i, el que és pitjor, el seu discurs i les seves propostes negadores
dels  drets  humans  inegacionistes  de  la  democràcia  republicana  són
normalitzats pels mitjans de comunicació, i ben presents en determinades
estructures  de  l’Estat  que  qüestionen  drets  fonamentals  com  el  de  la
llibertat  d’expressió.  Els  mateixos  que  qüestionen  els  pocs  avenços
aconseguits  en  aquests  anys  de  democràcia  condicionada  són  els  que
defensen el paper d’una monarquia tan anacrònica com qüestionada per la
majoria de la població per la seva corrupció i manca d’exemplaritat. Des
d’una  defensa  de  l’exemplaritat  pública,  la  qualitat  democràtica  i  la
credibilitat  de  les  institucions,  cal  exigir  responsabilitats  a  la  monarquia
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espanyola i rendir comptes a la ciutadania.

Considerem que  la  societat  civil  organitzada,  les  entitats  acadèmiques  i
culturals,  així  com  els  partits  polítics  i  els  seus  representants,  les
institucions, s’han de comprometre per una “Primavera mallorquina”, una
iniciativa  que  pretén  donar  a  conèixer  a  la  ciutadania  la  importància  i
necessitat dels valors democràtics i  republicans,  reconèixer el  deute que
tenim  com  a  societat  democràtica  amb  les  persones  i  col·lectius  que
lluitaren per la llibertat i suprimir de la vida pública els vestigis que exalten,
encara avui en dia, la ignominiosa dictadura franquista.

Per  tot  plegat,  el  Bloc  per  Felanitx  proposa  al  Ple  de  l'Ajuntament  de
Felanitx que s'aprovin el següents

A C O R D S

1. L’Ajuntament de Felanitx reconeix les víctimes de la repressió franquista,
se solidaritza amb les seves famílies i dona suport al treball de les entitats
memorialístiques i les investigacions acadèmiques per tal d’esbrinar-ne els
cossos, les seves trajectòries i dignificar el seu llegat.

2. L’Ajuntament de Felanitx es compromet a promoure la investigació del
paper dels republicans i les republicanes durant els períodes de la Segona
República, la Guerra Civil i de l’etapa franquista al municipi.

3. L’Ajuntament de Felanitx es compromet a difondre la vigència actual dels
valors republicans i democràtics, així com la defensa de la convivència en
societats diverses basades en la igualtat, la llibertat i la fraternitat.

4.  L’Ajuntament  de  Felanitx  rebutja  i  condemna  qualsevol  manifestació,
expressió o exaltació dels valors de l'exclusió, l’odi o la intolerància que posi
en compromís el règim de llibertats democràtiques o la pròpia convivència.

5. L’Ajuntament de Felanitx suprimeix qualsevol vestigi de l’espai públic que
exalti el règim dictatorial de Franco o altres règims no democràtics.

6. L’Ajuntament de Felanitx exigeix responsabilitats i rendició de comptes a
la monarquia espanyola.»

10.4.2 Debat

La Sra. Vidal diu al Sr. Mestre que no la deixa de sorprendre, perquè el Sr.
Mestre  considera  que avui  és  el  dia  per  presentar  una moció  d’aquesta
índole. Hi haurà gent que hi estarà a favor i gent que hi estarà en contra,
però li pot dir que un 54,3% dels espanyols donen suport a la monarquia i
que la Sexta, segons les seves enquestes, dóna un augment de 20 punts a
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aquest percentatge. En el punt 6, exigeixen responsabilitats i rendició de
comptes a la monarquia espanyola, però ella creu que el que ha de fer Sr.
Mestre és ocupar-se i preocupar-se pel que realment preocupa el municipi
avui  en dia,  i  avui  en dia,  a aquesta gent que defensa la  república i  a
aquesta gent que defensa el franquisme, com el Sr. Mestre diu a aquesta
moció, no li preocupa ara això, li preocupa si té per menjar o no té per
menjar. Per tant, afirma, aquesta moció avui no hi té res a fer aquí. Diu que
li farà una pregunta i li contestarà ella directament. Demana al Sr. Mestre
per què considera que serveix una república i  contesta que ells utilitzen
aquest concepte per transmetre aquest odi que no entén i aquesta ambició,
no sap si és pel complex de no poder estar a les institucions de govern. Diu
al Sr. Mestre que aquesta moció no té cap tipus d’importància, o sí que en
té per a molta gent, però no una importància d’urgència per al Ple d’avui i
per això no hi votaran a favor, ni de la urgència, ni del contingut. Vol dir
una cosa en nom de Vox i de moltíssims de ciutadans del nostre municipi i
de la resta d’espanya, que és «Visca el rei i visca Espanya».

La Sra. Ramon anuncia que Unides Podem votarà a favor de la urgència. Se
celebra el 90 aniversari de la proclamació de la Segona República i,  per
tant, votaran a favor de la urgència. Només vol fer esment que, quant al
punt núm. 5, Unides Podem a principis de legislatura ja va presentar una
moció per eliminar els símbols franquistes, la qual es va aprovar i, dos anys
després, encara no han tengut notícies. En tot cas, poden tornar a reafirmar
aquest aspecte, malgrat que ja va ser aprovat per aquest Ajuntament.

La Sra. Melania Mesquida avança que el seu grup no votarà la urgència,
malgrat  que  dia  14  sigui  l’aniversari  de  la  proclamació  de  la  Segona
República. Però no votaran en contra de la urgència perquè estiguin a favor
o  en  contra  de  la  moció,  sinó  perquè  necessiten  parlar-ne  amb  el  seu
comitè, ja que la moció s’ha presentat avui migdia i no han tengut temps de
parlar amb els seus i creu que és important. Per tant, convida el Bloc a
tornar a presentar la moció al pròxim Ple, si ho consideren convenient, per
poder-la debatre adequadament.

El Sr. Aznar està d’acord amb el que ha manifestat la Sra. Mesquida, que és
una moció que mereix ser debatuda, no és una qüestió menor, tot i que la
commemoració sigui dins aquesta setmana. Repeteix que està d’acord amb
la Sra. Mesquida, no perquè ho hagi de consultar amb els seus, sinó perquè
troba que és important.

La Sra. Soler es dirigeix al Sr. Mestre i li diu que en tota la moció no hi ha ni
una  sola  referència  a  la  Constitució,  que  ha  estat  aprovada  pel  poble
espanyol en referèndum i no ha estat imposada per cap dictador. El Partit
Popular celebra els més de 40 anys de democràcia i convivència, que han
estat  possibles  gràcies  a  la  transició  de  la  democràcia.  La  Constitució
espanyola, aprovada per referèndum, disposa que el sistema democràtic es
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regeix per la monarquia parlamentària. Diu que el punt 4 de la moció que
ha presentat el Bloc per Felanitx, ja exclou els que no pensen com ells. No
és una moció on el seu paraigua democràtic pugui acollir tothom. Diu que
ara  només  faltaria  que  constituïssin  l’Ajuntament  com  un  tribunal  que
passàs  comptes  de  la  monarquia.  Afirma  que  aquest  no  és  ni  el  camí
adequat, ni possible amb la llei que en aquest moment ens regeix a tots i
que vivim democràticament tots. Per tant, no a la urgència de la moció i, ni
molt manco, poden estar a favor del seu contingut.

El Sr. Mestre, per acabar, manifesta que queda clar que per a les dretes
espanyoles mai no és el moment adequat per parlar d’aquests temes. Sí
que  és  d’agrair,  tot  i  que  serà  una  moció  anacrònica,  poder-la  tornar
presentar i és d’agrair que, en aquest cas, sí que la dreta balear estigui
d’acord que puguin parlar d’aquests temes.

10.4.3 Votació de la urgència

Se sotmet a votació la urgència de la moció i s’obtenen 4 vots a favor (3 del
Bloc per Felanitx i 1 d’Unides Podem), 3 abstencions (del Partit Socialista de
les Illes Balears) i 9 en contra (5 del Partit Popular, 2 del Pi-Proposta per les
Illes, 1 del regidor no adscrit i 1 de Vox).

En conseqüència, el Ple de l’Ajuntament no aprecia la urgència de la moció
del  grup  municipal  Bloc  per  Felanitx-APIB  en  defensa  dels  valors
democràtics i republicans.

10.5.1  Moció  del  grup  municipal  PSOE  per  impulsar  la  millora  i
reforma de l’Auditori municipal

Seguidament,  es  veu  la  següent  moció  del  grup  municipal  PSOE  per
impulsar la millora i reforma de l’Auditori municipal: 

«Exposició de motius:

L'actual Auditori de Felanitx està ubicat al passeig Ramon Llull 23, es tracta
d'un  edifici  d'uns  46  anys  d'antiguitat  que,  atès  el  seu  mal  estat  de
conservació, es troba pràcticament en desús.

L'edifici existent fou construït amb la corresponent llicència d'obres segons,
el  projecte  bàsic  i  executiu  redactat  l'abril  de 1975,  per  l'arquitecte  Sr.
Antoni Coll Sancho i l'enginyer José María Moreo. El promotor de les obres
fou el Sr. Jaume Manresa Mesquida. El projecte original era "Proyecto de un
cine y dos viviendas", i va obtenir llicència el juny de 1975. En el projecte hi
consten el cinema en planta baixa, que ocupa tot el solar i a alçada de 7,5-
10 metres, i les plantes 1 (local del cinema) i 2a-3a, amb una profunditat
de 8 metres.
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L'edifici  actual  es  troba  ubicat  en  una  zona  amb qualificació  urbanística
INTENSIVA A segons el PGOU, el qual permet un 100% d'ocupació de la
Planta Baixa. Construït entre mitgeres dins la trama urbana de la ciutat,
l'auditori ocupa tota la planta baixa de l'edifici. En aquest edifici també s'hi
ubiquen un local a la planta 1, i 2 habitatges, a les plantes 2a i 3a. El local
de la planta 1 és també de propietat municipal, i actualment és la seu de la
Federació d'associacions de veïns de Felanitx.

Segons el Codi tècnic de l'edificació, el termini de servei d'un edifici està al
voltant dels 50 anys. Està previst que, un cop esgotat aquest temps, l'edifici
necessitarà  una  reforma  per  tal  de  valorar  l'estat  de  conservació  i
actualitzar el seu estat constructiu i el seu ús. Baix aquest aspecte, l'edifici
de l'Auditori actual, respon a aquesta necessitat de remodelació.

L'any 2018 el regidor de Cultura de l'Ajuntament de Felanitx, conscient de
les necessitats i mancances que tenen els col·lectius d'arts escèniques de
Felanitx, va reunir, al pati de butaques de l'Auditori Municipal, el dimarts dia
17 d'abril  de 2018,  les entitats representatives del  municipi  de Felanitx,
convocades  pel  Centre  Cultural  de  Felanitx,  per  propostes  de  futur  de
l'Auditori.  Entre  ells,  el  batle,  regidors  de  tots  els  partits  polítics,
l'arquitecte,  tècnics  municipals,  associacions,  col·lectius,  i  empreses  del
sector.  Es  va  concloure  d'aquell  primer  contacte  que,  si  es  reformava
l'Auditori, la reforma havia de ser integral i disposar de sales d'assaig i sales
multiús.

Davant això, el regidor de Cultura va encarregar a Estudi Bam Arquitectes, i
concretament al  Sr.  Jaume Bennàssar i  Vicens,  que prèviament ja havia
reformat  altres  dependències  municipals  molt  encertadament,  com és la
reforma de la sala d'actes de la Casa de Cultura o l'actual conservatori de
Felanitx. Posteriorment es va entrar pel registre municipal un avantprojecte,
on es contemplava la reforma de l'edifici actual.

Es  varen  proposar  dues  possibles  opcions  d'organització  dels  diferents
espais. Les dues propostes s'assemblen bastant en la majoria d'aspectes,
plantejant variacions únicament en la sala Auditori i camerinos. La intenció
primera d'aquestes propostes és, no sols millorar les característiques de la
sala  com a auditori,  sinó  dels  espais  que el  serveixen  i  de  la  resta  de
programa que apareix en l'edifici i que no sempre té a veure amb aquest
ús.

També es va realitzar un estudi acústic per part de l'empresa Avalua per tal
de  definir  les  característiques  de  la  sala  actual  per  complir  amb  els
requeriments acústics per aquest tipus d'espais.

Aquest avantprojecte presenta la possibilitat de realitzar les intervencions
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proposades:  o  bé  de  manera  global  (tot  a  la  vegada  i  en  una  única
intervenció)  o bé de manera flexible  i  seqüencial,  és  a dir,  una fase al
darrere de l'altra.

Aquesta última opció és un avantatge per afrontar la intervenció, ja que
permetria anar fent les obres en diferents etapes o "paquets" al llarg del
temps  (en  el  cas  que  la  viabilitat  sigui  un  impediment  a  causa  de  la
valoració econòmica).

Dia 5 de febrer de 2019 es torna a convocar els mateixos participants que a
la  reunió  anteriorment  esmentada  per  presentació  diagnòstic  actual  i
propostes de l'auditori municipal a càrrec de l'arquitecte. En resum, tots els
col·lectius  estaven  d'acord  amb  la  proposta  i  feren  unes  quantes
consideracions tècniques, com un escenari més gran i una millora de tota la
part escènica.

Per concloure

L'Edifici de l'Auditori de Felanitx actualment en funcionament, ha estat un
edifici que, d'ençà que l'Ajuntament el va adquirir a finals de la dècada dels
anys 80, el seu ús s'ha anat adaptant a les demandes de cada moment. A
causa  de  l'envelliment  notori  de  l'edifici,  presenta  problemes  de
manteniment,  especialment  en  cobertes,  façanes,  mitgeres,  en  les
instal·lacions, en l'estructura i el mobiliari.

-Per una altra banda, l'edifici  presenta mancances importants, ja que no
disposa de camerinos habilitats i condicionats, no disposa de sala tècnica
per  el  control  de  so  i  llum,  la  il·luminació  és  insuficient  i  inapropiada,
l'acústica és molt millorable, etc.

Els darrers anys, s'han realitzat intervencions puntuals per realitzar millores
en algun àmbit. Però han estat insuficients per abordar l'actualització de
l'equipament.

Perquè som molt conscients de les mancances d’espais escènics al nostre
municipi, el grup socialista presentem les següents propostes d’acord:

Primer.- Atesa la situació econòmica actual, abordar una intervenció
global de reforma i ampliació de l'edifici municipal.

Segon.- Atendre les reivindicacions dels col·lectius artístics envers la
manca d'espais escènics, hi donar continuitat a la feina feta fins al dia d'avui
amb  els  projectes  esmentats  anteriorment,  que  compten  amb  suport
ciutadà.

Tercer.-  Adequar  l’edifici  a  les  normatives  vigents  i  que  doni
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compliment  al  CTE.  (Codi  Tècnic  de  l'edificació)  i  la  seva  aplicació  en
matèries  de:  sostenibilitat,  seguretat,  accessibilitat,  normativa  contra
incendis, etc., i també la resta de les normatives vigents per fer complir el
Codi tècnic de l'edificació, el termini de servei d'un edifici està al voltant
dels 50 anys i l’auditori els supera.»

10.5.2 Debat

La Sra. Ramon anuncia que votarà a favor de la moció. El seu grup pensa
que és el moment i que és ben necessari per al poble de Felanitx no atendre
només les peticions del sector turístic, sinó també del sector cultural. Per
tant, votaran a favor de la urgència i de la moció.

El  batle,  en  nom de l’equip  de  govern,  diu  que,  sense  cap  intenció  de
rebatre  o  de  discutir  la  necessitat  i  la  importància  que  té  per  al  teixit
cultural  disposar  d’un espai  amb les  condicions òptimes per  fer-hi  actes
culturals, com els que es feien a l’Auditori municipal i que ara mateix no s’hi
poden fer pel seu estat, simplement vol explicar que no votaran la urgència,
per haver-se incorporat un plantejament nou a la necessitat de tenir  un
auditori  en  condicions.  Probablement  en  molt  poc  temps,  podran  tenir
preparat  un  projecte,  que  intercalarien  abans  d’executar  el  projecte
definitiu,  per  actuar  de  forma  definitiva  damunt  el  problema  que  té  la
coberta  de  l’auditori  actual.  Dit  això,  el  batle  voldria  que  no  es
malinterpretàs de cap manera, ja que el que pretenen és cercar una via
més ràpida per tornar a posar aquest espai en unes condicions acceptables.
És a dir, si ara mateix es plantegen tenir l’Auditori aturat fins que hagin
tramitat, resolt i executat un gran projecte de l’Auditori, es trobaran que
quan  més  el  necessiten,  més  impedit  el  tendran,  perquè  amb  tota
probabilitat el tendran o en execució, o en obres, o en tramitació ... Per
tant, creuen que ara mateix és més funcional resoldre el tema de la coberta
i així es reduirà el temps per poder tornar reobrir aquest espai, no amb les
condicions de tenir un auditori nou, però sí amb les condicions que permetin
anar fent actuacions, potser parcials, del gran projecte que era recuperar o
transformar  l’edifici  en  un  auditori  al  nivell  i  a  l’alçada  que  requereix
Felanitx, projecte que defensen quasi tots els grups que es varen presentar
a les eleccions. Però, repeteix, creuen que abans han d’incorporar aquesta
fase prèvia i poder tornar obrir aquest espai, ja que ara mateix, en l’estat
en què es troba, no és adient fer-hi cap tipus d’inversió, perquè tot el que
s’hi faci, en un no-res es farà malbé.

El Sr. Duarte manifesta que també intentarà, sense que es malinterpreti,
analitzar les paraules del batle. Vol remarcar que, essent ja batle, el Sr.
Monserrat va assistir a les dues reunions on es va debatre aquest tema i ell
mateix pot confirmar que eren més de 35 persones, totes representants
d’algun col ·lectiu. Per tant, estan parlant de molts d’interessos. Diu que el
fet de canviar la coberta ja s’havia contemplat a l’avantprojecte que es va
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entrar a l’Ajuntament. Hi havia dues opcions, i l’insta a veure-ho i recordar-
ho, una era la reforma integral amb una sola actuació i l’altra fer-ho en tres
fases,  entre  elles  el  canvi  de  coberta.  Per  tant,  ja  tenen  un  projecte
municipal que no requereix encarregar un altre projecte per fer un canvi de
coberta. Entén que posar pegats, i que no s’agafin malament l’expressió,
no és  el  més aconsellable  per  a  aquest  edifici.  És  cert  que té  un gran
problema de goteres que afecta tots els edificis confrontants i que també
suposa un gran problema a l’Ajuntament per afrontar les millores a aquests
immobles que estan afectats, però també té un problema a dins de plaga
d’insectes, d’aire condicionat que no funciona, que no està adequat a les
condicions  que  requereixen  les  noves  conseqüències  generades  per  la
Covid. En general, són molts els problemes, no hi ha camerinos habilitats,
no hi ha dutxes, no hi ha un espai escènic, però, sobretot, on més esment
varen fer tots els col·lectius va ser el  problema acústic tan gran que té
aquest edifici. Precisament es va encarregar un projecte a una empresa per
intentar resoldre-ho. Per tant, repeteix, posar un pegat amb l’adob de la
coberta, no ho resol tot. L’Ajuntament, a legislatures passades, ha gastat
molts de doblers en actuacions puntals per estar en el mateix punt. Aquí és
on vol arribar, vol que ara que hi ha la possibilitat d’afrontar, d’una vegada,
això i si no és possible d’una vegada, amb un plurianual, que es faci. Ara és
el moment d’atendre aquests col·lectius, que són molts. Si volen potenciar
l’esport,  han de tenir  instal·lacions esportives de qualitat,  i  si  volen que
Felanitx sigui un referent cultural, també ha de tenir instal·lacions culturals
de qualitat i les actuacions que es varen fer a la Casa de Cultura, seguien
aquesta  línia.  Per  tant,  demanen,  amb  aquesta  moció,  que  té  poc  de
contingut polític, que es dugui a terme d’una vegada i s’executi el que ja
s’havia començat i posar en valor, sobretot, la feina feta fins a dia d’avui.

El  Sr.  Aznar,  quant a les  necessitats del  poble  a que s’ha referit  el  Sr.
Duarte, està molt content que aquestes necessitats l’hagin fet recapacitar
sobre que també era el moment de fer la pista d’atletisme, perquè, si no
recorda malament, el Sr. Duarte va trobar que en aquests moments que la
gent necessita ajuda, no era adient utilitzar el superàvit de l’Ajuntament per
a aquesta pista. Tot i reconèixer que l’auditori és necessari, el convida a
tornar presentar la moció, per poder-la debatre així com toca.

El Sr. Duarte manifesta que, si es vota la urgència, no caldrà presentar-la al
pròxim Ple. Li agrada que el Sr. Aznar s’anticipi i ja sàpiga que no passarà
la urgència.

El Sr. Aznar contesta que només volia dir que ell no votarà la urgència. Si
passa, hi votarà en contra.

10.5.3 Votació de la urgència

Un cop acabades les intervencions, se sotmet a votació la urgència de la
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moció, i s’obtenen 7 vots a favor (3 del Partit Socialista de les Illes Balears,
3 del  Bloc per Felanitx-APIB i  1 d’Unides Podem), 1 abstenció (d’Unides
Pdem) i 8 vots en contra (5 del Partit Popular, 2 del Pi-Proposta per les Illes
i 1 del regidor no adscrit).

En conseqüència, el Ple de l’Ajuntament no aprecia la urgència de la moció
del  grup  municipal  del  grup  municipal  PSOE  per  impulsar  la  millora  i
reforma de l’Auditori municipal.

11.  DONAR  COMPTE  DEL  DECRET  DE  BATLIA  2021-0323,
D’AMPLIACIÓ DE DELEGACIONS

A continuació, es dóna compte del decret de Batlia 2021-0323, d’ampliació
de delegacions, i els presents en queden assabentats.

12.  DONAR  COMPTE  DE  LES  RESOLUCIONS  ADOPTADES  PER  LA
BATLIA

Es dóna compte de les resolucions adoptades pe la Batlia que van des de la
núm.  2021-0200  fins  a  la  núm.  2021-0343,  i  els  presents  en  queden
assabentats.

13. PRECS I PREGUNTES

13.1 Preguntes presentades per escrit pel grup municipal Bloc per
Felanitx-APIB

Seguidament el  batle explica que es contestaran les següents preguntes
presentades  per  escrit  pel  grup  municipal  Bloc  per  Felanitx-APIB,
relacionades amb actuacions fetes a l’obelisc de la plaça de s’Arraval:

1) Quina classificació té l'empresa que ha executat la intervenció i quina
acreditació té el personal encarregat de fer aquesta tasca?
2) Quin és el  detall  de la intervenció que s’ha fet? I,  en el  cas de que
s’hagin utilitzat materials, quins materials s’han fet servir?
3) Quins criteris d’intervenció s’han seguit?
4) S’ha emès cap tipus d’informe preliminar que justifiqui la intervenció?
5) S’ha emès cap memòria final de la intervenció on hi quedin especificades
totes  les  accions  que  s’han  realitzat,  els  criteris  que  s’han  seguit  i  els
resultats que s’han obtingut?

El batle cedeix la paraula a la Sra. Catalina Soler

La Sra. Catalina Soler respon: «Es tracta d’un element catalogat, inclòs en
el  Catàleg  de  protecció  del  patrimoni  històric  de  Felanitx  (aprovat
definitivament amb prescripcions per  la  Comissió  insular  d’Ordenació del
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Territori i Urbanisme el 17 de juny de 2016).

No està declarat Bé d’Interès Cultural (BIC) ni tampoc no està inclòs en el
Catàleg  insular  de  patrimoni  històric  del  Consell  de  Mallorca  com a  Bé
Catalogat. Aquests es regeixen per les disposicions de la Llei 12/1998, de
21  de  desembre,  del  Patrimoni  Històric  de  les  Illes  Balears.  Així,  serà
preceptiu, per aquests béns en concret, informe de la Comissió Insular del
Patrimoni Històric corresponent.

En  canvi,  la  protecció  dels  elements  patrimonials  inclosos  al  Catàleg
municipal  se  regeixen  per  la  normativa  pròpia  d’aquest  instrument  de
planejament, sempre que no estigui en contradicció amb alguna disposició
de rang superior.

Així, a l’hora de fer una intervenció en l’obelisc plaça de s’Arraval s’ha de
tenir present el previst al Catàleg, i per tant:

• En el Catàleg municipal està identificat a la fitxa FE-P-05, per tant, com a
element puntual.

• El nivell de protecció previst és integral. Aquest nivell de protecció integral
implica una preservació íntegra del bé a protegir, sense cap possibilitat de
canvi que impliqui una modificació en la seva estructura, distribució, criteri
compositiu original i elements d’acabat.

• Segons la fitxa individualitzada s’ha de preservar la totalitat de l’element i
l’espai públic que l’envolta. Així mateix, les intervencions preferents són les
de conservació, i les intervencions admissibles: conservació, restauració i
consolidació.

• L’Ajuntament, com a propietari, té el deure de conservar-ho, mantenir-ho
i custodiar-ho, de tal manera que se’n garanteixi la salvaguarda dels valors
(norma 10 del Catàleg municipal).

Per tant, davant la necessitat de mantenir en bon estat aquest element i
atès l’estat en què es trobava, es va contractar per a la seva neteja, amb
un pressupost de 8 de febrer de 2021 de 1.916€, Julio Servera Artesanía en
Marés y Piedra, donat d’alta al cens d’activitats econòmiques per l’epígraf
244.3, «Indústria de la pedra natural, pedra elaborada», i que disposa de la
«Carta de Mestre Artesà» expedida pel Consell Insular de Mallorca, i per
tant, amb capacitat per a realització de la intervenció.

La  neteja  d’un  element  catalogat  es  una  intervenció  de  conservació,  i
aquesta  intervenció  s’ha  realitzat  de  conformitat  amb  les  intervencions
preferents previstes en el Catàleg municipal.»
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13.2 Analítica d’aigües fecals

El Sr. Aznar manifesta que a dues sessions plenàries anteriors la Sra. Vidal
li  va  fer  una  pregunta  sobre  anàlisi  d’aigües  fecals,  però  no  va  tenir
l’analítica que ella sol·licitava. Explica que es va posar en contacte amb
ABAQUA, amb qui havia de tractar diversos assumptes en relació a la gestió
de les depuradores, i va aprofitar per fer-los aquesta consulta. Li varen dir
que no hi havia cap problema en passar-nos aquest tipus d’analítica, però
l’únic resultat que ens podrien passar seria si, al nostre municipi, hi hagués
el virus de la Covid-19. És a dir, aquestes analítiques no diuen ni intensitat,
ni res més que el fet que aquestes aigües puguin estar contaminades amb
el virus, però no donen cap altra dada fiable com perquè siguin una mesura
de control de la quantitat d’afectació a la nostra població.

13. 3 Preguntes presentades per escrit pel grup municipal PSOE

El batle anuncia que a continuació es contestaran les preguntes presentades
per escrit pel grup municipal PSOE. Vol aclarir que, tot i demanar que les
preguntes es contestin per escrit, en un marge de 48 hores la contesta pot
esser a la pròxima plenària i de forma verbal.

El Sr. Francisco Duarte fa un incís que, atesa l’hora que és, i que tampoc no
es  tracta  de  vetar  la  resta  de  companys  perquè  puguin  fer  les  seves
preguntes, si el batle ho considera oportú i els volen contestar per escrit
dins aquesta setmana, anirà bé, no cal que contestin a aquesta plenària.

El  batle  contesta  que  no.  Les  preguntes  es  contestaran  a  la  plenària  i
avança que, sense cap culpa per part dels regidors, en tot cas allargaran els
15 minuts  que s’han retardat en iniciar la sessió perquè tenguin més temps
per formular les preguntes que siguin oportunes.
Per tant, procedeix a llegir les preguntes.

Primera.- La voluntat de Bartomeu Llopis fou deixar en herència a
l'Ajuntament de Felanitx, una casa, un cotxe i una partida econòmica amb
la condició que fos invertida en la millora de l'Hospici. Quines passes han fet
i quines són les millores que pensen fer a l'Hospici?

La Sra. Catalina Soler contesta: «Com bé sap el Sr. Duarte, vàrem rebre
una herència per part del Sr. Llopis, aquí on ell detalla, d’una casa, un cotxe
i  una partida econòmica que exactament han estat 160.000 €. Com vostè
entendrà,  no  fa  ni  un  mes  que  hem  acceptat  aquesta  herència.  Jo  li
garanteix  que  aquests  doblers,  en  nom  de  l’equip  de  govern,  s’aniran
invertint damunt les necessitats que trobin a l’Hospici. Jo ja li puc avançar, i
crec que vostè compartirà amb l’equip de govern aquesta necessitat, el que
jo li avanç ho podria explicar la Sra. Mesquida, com a regidora de Cultura, o
el  Sr. Aznar,  com a regidor d’edificis públics,  però com que la pregunta
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primera  la  m’ha  feta  a  jo,  li  contestaré  jo.  Hauran  vist  el  el  Registre,
evidentment,  si  han fet  la  seva tasca  d’oposició,  que les  monges de la
Caritat ens han instat a que abandonem la casa de davant la Caritat, perquè
està en perill  de caure tot  el  sostre  i,  per tant,  en perill  l’estructura. A
aquesta casa, com bé sabeu, com bé sap el Sr. Duarte, l’Ajuntament hi té
els caparrots i hi té els Cavallets. Per tant, una de les primeres coses que
ara farem a l’Hospici, a la part de darrere, en el carrer Hospici, serà habilitar
dues sales més dues habitacions grosses, sense cap obra d’estructura, sinó
de manteniment, de conservació per dur-hi, perquè ja hi hem anat amb els
encarregats dels Cavallets i els va semblar una magnífica idea ubicar-hi els
caparrots  i  els  cavallets  en  les  condicions que cal.  Jo  no li  puc dir,  Sr.
Duarte,  si  per  a  aquesta  habilitació  que  ara  farem  d’aquestes  sales  i
d’aquestes habitacions per als cavallets i els caparrots, s’utilitzaran doblers
d’aquests 160.000 € o no, no li puc especificar. Però el que sí que li puc
garantir és que en les millores que s’aniran fent a l’Hospici aquests doblers
s’hi  invertiran. També li  volem dir,  que vostè ho toca saber,  que ni  les
portasses  de  l’Hospici,  el  que  coneixem  per  portasses  darrere  aquells
aparcaments que es varen fer, ni tampoc aquestes sales que jo li parl, no
tenen llum. Per tant,  hem de demanar, que ja ho hem posat també en
marxa, un comptador per a cada un d’aquests edificis. Per tant, s’aniran
fent moltes millores dins l’Hospici  i  no dubti  que li  detallarem en el seu
moment i  serà reconegut per  aquest  consistori  aquests 160.000 € a on
s’hauran invertit de dins l’Hospici. Però que ja hem començat a fer coses, sí.
I segurament també sap, perquè estic segura que el sap, a aquest tema,
que dia 29 d’abril, a les 10, el cap de Serveis Socials i jo mateixa, tenim
una reunió  amb el  president  de  l’IMAS i  amb el  seu  vicepresident,  per
tractar el tema de la cuina de l’Hospici i dels set pisos que tenim allà dalt.
Per  tant,  estam  en  marxa  i  estam  treballant  en  aquest  tema  i  tendrà
detalladament prou compte d’on es destina va cada un dels euros que hem
rebut en herència. Gràcies.»

Segona.- Senyor  Monserrat,  a  tres  plenàries  li  hem  demanat  si
tenien la informació de quines actuacions s'havien fet i  quines persones
s'havien sancionat per no respectar les mesures de seguretat per la Covid
durant aquests mesos i ens va dir que informaria la sessió passada, és a dir
fa dos mesos. Ens va contestar que té per sistema, que li ve d'enrere i, a
vegades,  es  torba  un  poc  a  contestar.  Com  suposam  que  ja  disposa
d’aquesta informació, ens la pot fer arribar?

El batle, Sr. Jaume Monserrat, contesta: «Sí, 252 actuacions».

Tercera.- Senyora Mesquida,  el  batle  ens va dir  que comprovaria
com es trobava la tramitació del Pla Especial dels Closos. Hi havia unes
al·legacions, però no sabia si s'havien contestat o no. Ho sap ja? Com és
troba la tramitació del Pla Especial dels Closos? 
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La Sra. Melania Mesquida contesta: «Teníamos tres. Se presentaron tres
alegaciones  al  Plan  inicial,  a  la  aprobación  inicial  de  este  Plan.  Estas
alegaciones se enviaron al equipo redactor y posteriormente al arqueólogo
que  se  contrató,  debido  a  que  los  informes  sectoriales  que  recibimos
detectaron una serie de deficiencias a este Plan inicial. Las alegaciones no
se  han  podido  contestar  todavía  porque  estamos  pendientes  de  que  el
arqueólogo subsane esas deficiencias de este Plan. Puestos en contacto con
el arqueólogo, estamos pendientes también de que el arqueólogo tenga una
reunión  con  el  equipo  redactor  del  Plan  General  y  en  breve  se  ha
comprometido a ya pasarnos todos los informes para poder llevar a cabo la
modificación de este Plan inicial y, consiguientemente, a responder a todas
aquellas alegaciones que se presentaron, que, repito,  son tres y una de
ellas  es  del  mismo  proyecto  Closos,  cuyo  arqueólogo  es  el  que  va  a
presentar estos nuevos informes. Por lo tanto, como bien sabe también la
anterior regidora de Urbanismo, cómo está la situación, porque fue con ella
que se contrató a este arqueólogo. Estamos a la espera de que, tanto el
equipo redactor com el arqueólogo contesten y modifiquen el  Plan en la
medida en que se solicitó.»

Quarta.- Al regidor Aznar, en què consistirà el projecte de millora de
l'enllumenat  del  Cementeri  municipal  amb  un  pressupost  d'execució
material es fixa en la quantitat de 88.609 '13 €.

El Sr. Juan Aznar contesta: «Bé, jo entenc que si a aquesta pregunta ja
queda reflectida la quantitat d’aquest projecte, és que, com a mínim, han
tengut accés a ell. Entenc que només han mirat la darrera fulla, que és la
quantitat, perquè també entenc que, a causa de a tants de càrrecs, ara
mateix no pot dedicar massa temps a Felanitx, però no hi ha problema, jo li
explicaré.  Bé,  el  Cementeri  de  Felanitx  és  un  cementeri  dels  més
emblemàtics que tenim a la part forana. Les seves primeres obres estan
datades a  l’any 1822 i  no  s’han trobat  dades de  quan es  va començar
exactament  l’electrificació,  però  la  majoria  de  la  instal·lació  pot  tenir
perfectament més de 35 anys d’antiguitat. La situació actual no és bona i  a
causa d’ això, vàrem encarregar aquest projecte. Aquest projecte consisteix
en la il·luminació de tot el recinte, però també de l’aparcament exterior que,
si bé no té la mateixa antiguitat, sí que és ver que es produeixen molts
d’actes  de  vandalisme  i  està  en  molt  mal  estat.  La  major  part  de  la
il·luminació del Cementeri és amb vapor de sodi, que és un sistema que ara
mateix està en desús pel seu alt consum i també és un dels motius pel qual
durem a terme aquest projecte. El justificant també de fer aquest projecte,
entre  altres  coses  que ja  he  comentat,  és  garantir  un  subministrament
eficient, instal·lar lluminàries de tecnologia led, que això és el que farà que
el  consum sigui  amb un estalvi  energètic  considerable,  i  que també les
lluminàries  tenen  una  vida  útil  més  elevada.  Un  dels  altres  motius  és
proporcionar la il·luminació que toca, ja que el fet que la il·luminació s’ha
anat  fent  durant  els  anys,  a  mesura  que  s’anava  ampliant  amb  els
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eixamplaments  del  recinte,  tampoc  no  es  tenia  molt  en  compte  que  la
il·luminació fos l’adequada, com la que es fa ara i, a més, ho hem de fer per
llei. També un altre dels motius és proporcionar una il·luminació adequada
el  vespre  dins  el  recinte.  L’estalvi  energètic,  com ja  he  dit,  és  un  dels
motius d’aquest projecte, ja que la il·luminació existent general es troba en
molt mal estat i  no compleix la normativa de contaminació lumínica. La
potència  actual  que  consumim dins  aquest  recinte  ara  mateix  és  d’uns
11.000 w, mentre que la potència que es contempla amb les lluminàries
projectades  a  aquest  projecte  és  d’uns  2.200  w.  S’ha  calculat  que,  si
consideram un temps mitjà de funcionament anual d’unes 500 hores,  la
diferència, o sigui, l’estalvi que tendrem amb aquest canvi d’il·luminació del
nostre  recinte  del  Cementeri  és  un  estalvi  energètic  considerable,  que
podria anar damunt uns 500 € mensuals. Què farem?. Bé, com ja he dit un
poquet abans, es farà una il·luminació de tot el que són els vials, el que
vendrien  a  ser  els  carrers  de  dins  el  Cementeri  municipal.  No  tots  els
carrers tenen les mateixes característiques. Tenim uns carrers que vendrien
a ser,  perquè m’entenguei,  el  que  vendrien  a  ser  els  passejos  i  no  els
carrers  secundaris,  on  col·locarem un  tipus  de  lluminària.  Tenim també
l’accés al cementeri on col·locaran un altre tipus de lluminària, segons les
necessitats i la il·luminació que toca en aquell espai en concret, un altre a
l’aparcament que, com ja he dit, un dels problemes no era tant l’antiguitat
com els desperfectes que es produïen els vespres en aquest lloc. I vos volia
fer cinc cèntims de com seran aquestes diferents zones.  

- El que vénen a ser zones dels ninxos, el que són els passadissos coberts
d’aquestes  zones,  estan  ara  mateix  il·luminats  per  fluorescents  i  es
canviarien 29 d’aquests aplics, es llevaran 19 lluminàries que existeixen ara
mateix, i se n’ hi instal·laran 7, 3 seran de columna, o sigui, el que deim
una farola, i altres 4 seran de braç, que són els que van subjectes a un
fanal i no tenen un peu pròpiament dit. En aquest cas, les lluminàries que
llevam són de vapor de sodi que, com ja he dit, és un sistema en desús, i
les  que col·locam són de tecnologia led,  que és la  que ens proporciona
aquest estalvi.

- A la part que anomenam el primer eixamplament, actualment tenim 32
lluminàries,  existents a aquesta zona, que també són de vapor de sodi.
Aquestes  les  llevam i  n’instal·lam 13 de noves,  una,  com ja  he  dit,  de
columna,  tipus  fanal,  i  12  més  que són  de  braç,  que  són  els  que  van
incorporats a algun tipus de façana, totes també amb la tecnologia led per a
aquest estalvi que necessitam.

- I després, al que anomenam la part del darrer eixamplament, actualment
només hi tenim 5 fanals operatius, tot i que n’hi ha 4 més que, en aquest
cas, només es varen instal·lar i no es varen cablejar, és a dir, no tenen la
instal·lació feta, sinó que simplement estan plantats i  ja està. Aquests 5
existents es llevaran i se n’hi instal·laran 3 de nous i es mantendran les
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columnes d’aquests altres 4 que no estan cablejats que, evidentment, se’ls
col·locarà tota la instal·lació i, en total quedaran 12 lluminàries noves també
amb la tecnologia led.

- A l’accés i a l’aparcament, ara actualment en total són 12 i el que farem és
que  substituirem  tots  els  que  tenim  a  l’aparcament  i  col·locarem  una
columna central de 14 m d’alçada i aquesta columna tendrà 4 focus grossos
també amb tecnologia led que il·luminaran tota la zona de l’aparcament.
Així evitarem aquest vandalisme que hem tengut aquests darrers anys i que
ha fet que l’espai estàs un poquet abandonat. Aquesta columna que, perquè
m’entengueu,  ve  a  ser  com la  que  tenim  al  començament  del  passeig
Ramon Llull,  just  davant  Can Moix,  és  una  columna que té  una  alçada
considerable i que, amb 4 focus potents, pot donar llum a tot aquest espai.
A l’entrada del nostre cementeri també tenim un fanal molt peculiar, que és
un fanal de 3 braços i aquest fanal sí que el conservam, i el que feim és
simplement canviar-li el sistema d’il·luminació, que canviam d’aquest vapor
de sodi en desús, la passam a tecnologia led.

I això ve a ser, una mica resumit així com he pogut, un poquet el que és
aquest projecte. Evidentment, tot això és més la part visual. Dins aquest
projecte també hi  ha tota la canalització nova, tant enterrada, hi  haurà
zones del cementeri on haurem de fer una mica d’intervenció d’excavació,
per  fi  de  passar  aquest  cablejat  cap  a  les  zones  que  recuperam  amb
aquesta  il·luminació,  i  tot  això  també  està  contemplat.  És  a  dir,  està
contemplat adequar a tota la normativa actual tot el que són els quadres
elèctrics. Això és una feina que, com sabeu, cada dia és més important i ja
vàrem fer quan Ferrovial es va fer càrrec de tots els quadres elèctrics de
Felanitx.  És  una  cosa  que  és  més  també  per  seguretat,  ja  no  xerram
d’estalvi, sinó de seguretat, i també està contemplat dins aquest projecte.

No sé si teniu alguna pregunta, si m’he deixat qualque cosa, però crec que,
més o manco, això és un poc de resum del que és aquest projecte.»

Quinta.- A la senyora Soler, volíem saber quin serà el destí de les
palmeres arrabassades a la zona de la voltadora de 200 metres que es
construeix  al  Poliesportiu  Guillem  Timoner?  Està  previst  que  siguin
trasplantades a un altre lloc?

La Sra. Catalina Soler contesta: «Tal com estableix el projecte aprovat i el
pressupost  aprovat  quan  hi  havia  l’anterior  equip  de  govern,  posa  que
Arranque y desconado de árboles sin  recuperación,  con acopio a pie  de
obra,  1.234,24  €.  Transporte  de  restos  vegetales  a  vertedero  (3  km
máximo), incluído vertedero autorizado, 876,16 €. Per tant, fins a aquest
moment,  no  tenc  perquè  haver  de  pensar  que  no  sigui  el  que  estava
pressupostat i el que va estar en concurs presentat, etc i aprovat.»
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Sexta.- A la senyora Soler. A la plenària del gener ens va dir que no
havien trobat el propietari del solar privat ubicat davant Es Lledoner que
l'Ajuntament va netejar. Voldríem saber si ja ha trobat el propietari?

La Sra. Catalina Soler contesta: «No, no hem trobat el propietari, però vista
la insistència del Sr. Duarte amb aquest tema, i vist que durant tots els
anys anteriors s’ha anat netejant aquest solar de manera reincident, aviat
posarem en marxa l’execució subsidiària d’haver d’anar a tancar, perquè si
vostè el que troba i considera és que no ho feim bé, en lloc d’escoltar el que
ens  reclama,  com li  reclamaven  a  l’anterior  equip  de  govern,  i  com  li
reclamaven els anys anteriors a l’anterior equip de govern, no a aquest
darrer, sinó 4 i 5 anys anteriors, des que Es Lledoner té l’escola allà... El
policia tutor va recollint els problemes que hi ha. Per tant, ara ja posarem
en marxa que aquesta neteja s’ha de fer reiteradament, farem el que hem
fet amb l’abocador, anunciarem o obligarem el propietari que ho netegi. Si
no  surt  el  propietari,  subsidiàriament  ho netejarà  l’Ajuntament  i  serà  la
manera.»

La Sra. Gracia González demana si és propietària.

La Sra. Soler contesta: «Propietari o propietària, no ho sabem. Potser que si
ho  executam  i  nosaltres  ho  anunciam,  trobem  aquest  propietari  o
propietària,  perquè  el  que  és  curiós  és  que  intentin  que  nosaltres  ho
sapiguem i quan vostès governaven, no ho sabien. Per tant, és curiós que
un solar on s’ha anat fent reiteradament neteja, tal  com estableixen les
declaracions de les persones implicades,  nosaltres haguem de trobar els
propietaris  que  vostès  no  varen  trobar.  Per  tant,  iniciarem  l’execució
subsidiària, a veure si trobam que surti el propietari o propietària».

Setena.- A la senyora Soler. A la plenària del gener ens va dir que
les obres de millora de voravies les feien part de les persones que varen
començar a treballar el 15 de desembre a l'Ajuntament de Felanitx gràcies
al programa SOIB REACTIVA 2020, en concret 6 operaris de construcció. Tal
com vàrem demanar, volem saber si les actuacions se segueixen fent sense
supervisió d'un tècnic municipal o ara tenen algun tipus de control?

La Sra. Catalina Soler contesta: «No, jo no li  diré i en cap cas no li  dic
mentider al Sr. Duarte, no li  diré. Però he tret l’acta del Ple que me va
demanar el que vostè diu que me va demanar i, per tant, veig que no diu la
veritat a la pregunta que me va formular: Direcció de projectes d’ocupació.
El Sr. Duarte diu que la intervenció de la Sra. Soler els ha plantejat un dubte
referent a les voravies. Diu que fins on ell tenia entès, i els anys que ha estat
a l’Ajuntament, els tallers ocupacionals, els visibles, els projectes d’ocupació
del  SOIB,  sempre  van  supervisats  per  un  director  de  projecte  que
s’encarrega de supervisar  aquestes actuacions.  Demana si  ara,  en el  pla
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Reacciona del Consell, que no sabem si és del Consell, peró bé, ja no hi ha
director i, si n’hi ha, si estan supervisats.

La Sra. Catalina Soler contesta que entén que el Sr. Duarte, aquests anys de
regidor, no ha tengut les coses massa clares. Només tenen director els tallers
d’ocupació, la resta, no. En aquest cas, no és un taller. L’Ajuntament té un
taller d’ocupació que es diu Enganxa’t, que va començar el novembre passat
i dura fins l’any que ve. Però el projecte del que ella parla no té res a veure
amb un taller, és un projecte Reactiva del SOIB de persones de llarga durada
a l’atur. Per tant, es veu que no va aprendre massa coses, perqué aquests
projectes no tenen director.

Per tant, remetent-me al que he llegit, és l’acta que vostès han aprovat, no
és que jo la m’hagi tret de dins la mànega, es l’acta del Ple passat, del passat
no, de l’anterior i que varem aprovar. Per tant, és una acta de Ple, poden
disposar vostès del que he llegit. Jo ja he dit no diré res a ningú, supòs que
tothom té dret a dir el que pensa. 

1. Que no han fet la supervisió ho diu el Sr. Duarte.

2. En aquest moment ja no es fan, com em demana ell, voravies, no. No se’n
fan perquè les 4 persones contractades pel programa Enganxa’t de llarga
durada, de 4 mesos, acaben dimecres i totes les persones s’han reservat
normalment les vacances per a la darrera setmana. Per tant, ja no se’n fan
de voravies. I aprofit per dir-li i demanar-li la seva ajuda, vostè haurà vist
per les xarxes socials que el batle ha enviat una carta a la Sra. Armengol i li
ha demanat que aquestes persones que només han estat contractades per 4
mesos, que vénen d’una llarga durada de l’atur, que 4 mesos no els permet
ara  per  accedir  a  cap  tipus  d’ajuda econòmica,  puguin  ser  contractades,
almanco, per 1 any. Per tant, jo li  demanaria que vostè, que en aquests
moments està dins el Govern Balear, té un càrrec dins el Govern, si vostè
creu que aquestes persones felanitxeres de llarga durada, que han fet una
bona tasca a aquest Ajuntament, poguessin tenir un contracte, almanco, d’1
any, després, quan acabassin, sí que els donaria opció a tenir accessos a
altres ajudes econòmiques. Per tant, en aquests moments no es fan voravies,
en aquests moments aquestes persones estan de vacances, a punt d’acabar
els seus contractes, uns dimecres i els altres dissabte, i esperarem la següent
setmana, a veure dia 23 quines persones comencen que es dediquen a saber
fer de picapedrers o no, però li demanaria la seva ajuda en el Govern Balear
perquè facin un plantejament amb aquestes persones.»

El batle manifesta que «Resoltes les preguntes presentades, només fer un
aclariment respecte a la intervenció feta per la Sra. González respecte al
projecte del carrer de s’Aigo. Aquest projecte, a dia d’avui, encara no l’hem
trobat, per tant, ja me comença a preocupar de veure si realment estava fet
aquest projecte, on va quedar.»
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El batle dóna per contestades les preguntes que quedaven pendents. Diu
que, si en queda alguna, ja es contestara. Obri el torn d’intervencions i troba
que, per respecte i consideració, hauria de començar la Sra. Ramon, ja que el
seu grup no ha fet cap intervenció i seguidament la Sra. Vidal, que només
n’ha fet una.

13.4 Bases de la borsa de gestor cultural

La Sra. Ramon demana per les bases de la borsa de tècnic gestor cultural,
que tan negativament han sorprès al sector cultural. Li agradaria saber com
s’han  redactat  i  amb  quins  criteris.  Diu  que  primer  ha  sorprès  per  les
titulacions,  apareixen titulacions com Periodisme, però se’n deixen moltes
altres del sector de les Humanitats, que són les més adequades per a aquest
perfil professional. Després ha sorprès quant al temari. Assegura que aquest
temari no és de gestió cultural, és per a un cronista, o per a un historiador,
però no per a un gestor cultural. Apareixen temes tan sorprenents com el
diccionari de Mn. Alcover i la fa sospitar que han copiat les bases directament
de la Fundació Mn. Alcover, que és un museu i un centre cultural no té res a
veure amb la museística. Per altra part, aquestes bases no afavoreixen  de
cap manera la gent que té formació en gestió cultural, si no és un requisit,
almanco que sigui un mèrit en condicions. Diu que ja li contestaran, però
creu  que  també  hi  ha  errors  formals,  perquè  no  es  diu  ni  el  termini
d’al·legacions, ni davant qui s’han de fer aquestes al·legacions. Per tant, li
agradaria saber com s’han elaborat aquestes bases i què pensen que és un
perfil de gestor cultural per al Centre Cultural de Felanitx.

La Sra. Soler contesta que avui matí ha entrat una al·legació d’una llicenciada
en Humanitats, que s’estudiarà i es resoldrà. Però tot el que pugui sorprendre
a la Sra. Ramon, a ella la sorprèn a l’inrevés. Per experiència li diu, i suposa
que ja ho saben, que les bases no es fan per decisió política, sinó que sempre
es fan per decisió tècnica. S’han agafat de model les bases de l’oposició de
l’actual  tècnica  de  Cultura  i,  a  més,  s’han  barrejat  amb altres  bases  de
tècnics de Cultura d’altres ajuntaments. Explica que aquestes bases estan
aprovades per unanimitat de la Mesa negociadora on hi són presents tots els
representants sindicals, no només del personal de la Casa, sinó que, quan
s’aproven bases, vénen acompanyats dels seus representants del sindicat,
que estan avesats a anar per tots els ajuntaments a veure bases. Aquestes
bases en concret, no varen tenir cap tipus d’objecció per part de cap sindicat.
Així i tot, s’estudiarà i es resoldrà si s’ha de tenir en compte o no l’al·legació
que avui s’ha presentat per una llicenciada en Humanitats. Reconeix que, fins
a dia d’avui, s’ha presentat moltíssima de gent.

13.5 Estat de la plaça Comerç

La Sra. Vidal demana si ja hi ha informe sobre la pregunta que va fer de la
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plaça Comerç del tema dels pins i deteriorament del paviment.

La Sra. Soler diu que no li havia pogut contestar abans, perquè no li havien
formulat la pregunta a la plenària. Explica que el tècnic encarregat del tema
és veïnat de la plaça Comerç i li ha dit que transmeti a la Sra. Vidal que té
oberta la seva taula perquè la Sra. Vidal vagi a parlar-ne el dia que vulgui,
perquè ell no veu cap necessitat de les que la Sra. Vidal trasllada al Ple. Hi ha
un projecte de millorar unes peces que han caigut, etc, però en cap cas,
aquestes queixes que la Sra. Vidal ha traslladat Ple rere Ple. Per tant, la
convida a anar a parlar amb el tècnic municipal per posar en comú els temes
que considerin.

13.6 Comissió de seguiment de les obres del moll de la Duana

El Sr. Pau Massutí manifesta que s’han assabentat que dijous 15 d’abril al
Centre Cívic de Portocolom hi haurà la posada en marxa de la Comissió de
seguiment de les obres del moll de la Duana. En teoria, d’aquesta Comissió
en formen part entitats municipals, altres entitats de defensa del patrimoni i
també l’Ajuntament de Felanitx. Demana si els partits de l’oposició també
estan convidats a participar-hi, perquè no han rebut cap tipus d’invitació ni
comunicació oficial de part de l’Ajuntament, ni de part de Ports.

El batle vol comunicar als presents que avui matí, per part de Ports, li han
demanat si hi havia impediment perquè aquesta reunió es pogués fer dins
instal·lacions municipals, ha contestat que no hi havia cap problema. Dins
aquesta conversa telefònica, ha sortit el tema de qui era el que convocava
aquesta Comissió i decidia qui n’havia de formar part, i ha quedat clar que
l’únic que decideix qui en forma part és Ports de les Illes Balears. És cert que
varen demanar a l’Ajuntament qui  seria  el  representant de la  Corporació
municipal o de l’equip de govern dins aquesta Comissió i a tal efecte s’ha
nomenat un tècnic del departament d’Urbanisme, un arquitecte tècnic, i el
batle com a representat polític de l’equip de govern. Assegura que no tenen
cap objecció que s’ampliï la composició amb els grups de l’oposició. La única
cosa que pot fer és traslladar aquesta petició a Ports per tal que en puguin
formar part els grups de l’oposició.

13.7 Criteris de subvenció a les obres de teatre del CACIM

El Sr. Duarte demana a la Sra. Melania Mesquida si la Conselleria de Cultura
del Consell de Mallorca ha canviat els criteris a l’hora de subvencionar les
obres de teatre que ofereix el CACIM als ajuntaments, que fins fa pocs mesos
eren els mateixos.

La Sra. Mesquida contesta que no han canviat els criteris, que ella sàpiga.

El  Sr.  Duarte diu que els  crida l’atenció  que una de les claus per donar
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subvenció a obres de teatre és que s’ha de cobrar entrada. El fet de cobrar
entrada dignifica i fa valorar al públic el món del teatre. Un dels requisits,
precisament,  és  que totes  les  obres  que es  representin  hagin  de  cobrar
entrada i, fins i tot, n’estipulen un mínim. Per això demana si s’han canviat
els criteris.

La Sra. Mesquida diu que a les bases que té, això no consta, i que en cap
moment ningú li ha dit el contrari.

El Sr. Duarte diu que  li agrairia que ho confirmàs, perquè el fet de no cobrar
entrada és motiu de perdre la subvenció.

La Sra. Mesquida li contesta que ho comprovarà.

13.8 Manteniment de bústies

La Sra. Vidal demana pel manteniment de les bústies, qui és el responsable
d’instal·lar-les, de substituir-les i reparar els desperfectes, com per exemple
la caseta que hi ha devora els bombers, que està en molt mal estat.

El batle contesta que són de Correus i li traslladarà la petició.

13.9 Pista d’atletisme

La Sra. Ramon, quant a la pista d’atletisme, creu que ha decebut a part dels
atletes felanitxers. Demana si li poden explicar si amb les mides que tendrà
s’hi podran fer competicions, perquè han decidit fer-la d’aquestes mides i si
realment és el que volia la gent que es dedica a aquest esport. 

El Sr. Aznar afirma que ell no ha rebut cap queixa. Després de tants d’anys
de reivindicació, és un projecte consensuat amb els clubs esportius que, en
principi, han de ser els usuaris més freqüents d’aquestes instal·lacions. El
projecte es va redactar quasi a la par de fer-se les reunions amb aquest
col·lectiu. Evidentment, la reivindicació primitiva era una pista de 400 m, que
són les mesures d’una pista d’atletisme exterior per poder-hi fer competicions
de caire nacional. En aquest cas, repeteix, la pista que  es va consensuar
amb els clubs i col·lectius implicats, d’aquí la seva sorpresa que hi hagi algun
tipus  de  dubte,  era  una  pista  real  ateses  les  circumstàncies  d’aquest
Ajuntament i era on es podia arribar. Hi va haver un consens que la pista
seria  de  200  m.  A  la  recta,  que  és  de  100  m,  sí  que  s’hi  poden  fer
competicions i  a la pista s’hi pot fer alguna competició de tipus regional.
Insisteix que no li han fet arribar cap tipus de queixa en aquest sentit, ja que
ha estat consensuat, després de tant de temps d’esperar aquesta instal·lació.

13.10 Acte al Triatló internacional de Portocolom
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El Sr. Mestre diu que, en lloc d’un prec o una pregunta, es tracta d’una mica
de  queixa,  perquè  a  principis  de  la  setmana  passada  varen  rebre  una
comunicació de l’Ajuntament com mentre no hi  havia cap tipus d’acte al
Triatló internacional de Portocolom d’aquest cap de setmana, quan després
han vist per xarxes socials que sí que hi va haver aquest acte. Possiblement li
diguin que l’acte era organitzat per l’organització i no per l’Ajuntament, però
l’equip de govern degué decidir que fins a 4 dels seus membres assistirien a
l’acte  on,  teòricament,  no  hi  podia  assistir  massa  gent  per  mor  de  la
normativa Covid actual. Només vol fer constar aquesta queixa amb el sentit
que  als  membres  de  l’oposició  se’ls  va  demanar  explícitament  que  no
assistissin a cap acte de l’esmentat esdeveniment.

El  Sr.  Aznar  contesta  que,  fins  on  ell  sap,  o  fins  on  els  va  comunicar
l’organització, sí que els convidaven a tots, però també els varen dir que els
actes es farien d’una manera molt més reduïda que anys anteriors. No hi
havia una publicitat específica per tal de no fer un efecte crida. Però, si no ho
té mal entès, i ho confirmarà, entén que la convidada a anar-hi era a tots els
grups, però sense publicitat per no fer l’efecte crida. Si no ha estat així, ho
aclarirà, però no hi havia cap intenció que no hi hagués assistència com a
representació municipal.

El Sr. Mestre diu que, per aclarir i evitar mals entesos,  sí que el correu els
comunicava que hi havia aquest esdeveniment, però al mateix correu deien
que no hi  hauria acte central,  per evitar  aglomeracions.  Per  tant,  no els
donen cap indicació en aquest sentit, quan després sí que hi va haver aquest
acte. No passa res, però ha trobat que ho havia de dir.

13.11 Torneig de pàdel

La Sra. Damiana Massutí diu que aquest cap de setmana hi ha hagut un
torneig de pàdel molt sonat pels problemes que ha tengut i no saben ben bé
el què. Demana si algú pot explicar què és el que realment ha passat aquests
dies al Poliesportiu, on s’ha fet aquest torneig de pàdel.

El batle contesta que aquest cap de setmana han combinat dos actes, un de
caire esportiu, però potser amb una càrrega menys professional, més social; i
un altre  acte,  quasi  paral·lel,  amb un nivell  especial  de professionalitat  i
esment amb la prova. El que ha quedat ben clar és que l’Ajuntament, a
qualsevol acte que ara vulgui autoritzar o vulgui aprovar, ha d’estar molt
vigilant de tot el que es pugui fer a aquest acte, perquè la relaxació és molt
fàcil i interpretar que estam sortint d’una situació molt complicada amb una
normativa i unes mesures que s’han d’aplicar. Serà molt necessari tenir-ne
cura i tenir en compte que quan demanen fer actes dins un espai públic, no
només s’ha de llegir que s’aprova, sinó que, avui per avui, té més pes llegir
tota la part de la normativa a complir en matèria de Covid, que són quasi
dues pàgines i mitja.
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La Sra. Massutí  insisteix que li  agradaria que li  contestassin la pregunta,
perquè ja saben que han de tenir esment amb la Covid, però alguna cosa va
passar. Hi va anar la Guàrdia Civil, hi va anar la Policia Local i no hi varen
anar només un dia. Demana què va passar perquè hi haguessin d’anar a
controlar.

El  Sr.  Aznar  explica  que diversos  dies  i  en  diversos  moments  d’aquesta
competició, hi va ser present. I hi era a l’únic moment, perquè només va ser
una vegada, on la Guàrdia Civil, a conseqüència d’una cridada, va acudir per
veure si hi havia algun tipus de mesura que no es complia. Diu que fa seves
les paraules que ha dit el batle, la relaxació és molt bona de cometre quan,
com a col·lectiu social que som, hem estat tant de temps sense poder-nos
relacionar així com estàvem avesats. El que va passar a aquest acte no és
més  que  hi  havia  programat  i  aprovat  un  torneig  de  pàdel  a  unes
instal·lacions municipals  on l’aforament  és  molt  mal  de controlar.  Ja que
l’accés a la zona de pistes de pàdel és el mateix que dóna accés a la zona de
skate, a la zona de les pistes de tennis i altres instal·lacions. En el moment
que es feia el torneig de pàdel, també hi havia un torneig de tennis, a més
dels usuaris de la pista de skate. Tot això va fer que, com ha dit el batle,
l’organització del torneig, que podria ser bé que no tengués els mateixos
mitjans que l’organització del triatló de Portocolom, a un moment donat, es
va veure desbordada per l’afluència de gent. Així com va poder comprovar la
Guàrdia Civil a la seva visita, els organitzadors en tot moment, tenien tot el
protocol preparat per complir les mesures Covid. 

La Sra. Massutí demana si l’aforament del triatló de Portocolom a la redona
de l’entrada no era molt pitjor que al pàdel i allà no s’hi va fer res. Demana si
al pàdel no hi va haver cap problema de barres. Creu que amaguen alguna
cosa que ningú de l’equip de govern s’atreveix a dir-li creu que tots devien
conèixer. 

El Sr. Aznar contesta que no i afirma que ho pot dir perquè hi era present.
Evidentment,  hi  havia  una  barra  instal·lada  on  tots  els  esportistes  que
estaven apuntats al torneig tenien dret que se’ls servissin les consumicions
com a participants del torneig.  L’únic problema que hi va haver va ser que
l’afluència de gent. En haver de tornar autoritzar, com ha dit el batle, un
torneig d’aquestes característiques a les instal·lacions municipals, hauran de
mirar  bé  com poden  fer  perquè  la  responsabilitat  de  l’accés  a  totes  les
instal·lacions  no  recaigui  només  en  els  organitzadors  d’un  dels
esdeveniments que allà es disputaven el mateix temps. Com ha dit, també hi
havia un torneig de tennis. A partir d’aquí, la Guàrdia Civil va fer una visita,
va comprovar la bona predisposició de tothom per complir les mesures i,
simplement, varen advertir que tal vegada era millor anar un poquet més
enllà del que recomana el protocol, per tal que no es tornassin a produir
aglomeracions a aquella zona, i  això és tot el que va viure al torneig de
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pàdel.

La Sra. Massutí afirma que tenen visions diferents i voldria que li diguessin si
al triatló es varen mantenir les distàncies de seguretat.

El batle diu a la Sra. Massutí que no li permetrà que qüestioni si al triatló es
varen mantenir o no les distàncies de seguretat.

La Sra. Massutí replica que no es tracta de qüestionar o no qüestionar, és
que no diuen la veritat.

El batle diu a la Sra. Massutí que ella demana i l’equip de govern contesta.

La Sra. Massutí diu que ella demana, que diguin la veritat.

El batle afirma que li diuen la veritat.

13.12 Inventari de béns de l’Hospici

El Sr. Mestre dóna les gràcies, perquè durant aquest darrer mes ha plantejat
dues qüestions i està agraït de la diligència, tant dels tècnics municipals, com
dels  regidors,  en el  seu cas,  perquè li  han aportat  la  documentació  que
requeria, en tot moment.

Una de les coses que va demanar va ser l’inventari de béns de l’Hospici. L’ha
rebut, l’ha pogut estudiar, és molt detallat, però a les fitxes, així com estan a
dia d’avui, no hi ha inclosa la ubicació d’aquests béns materials que hi havia
a l’Hospici. Voldria saber si l’Ajuntament té el control sobre aquests béns, si
sap on estan ubicats. En concret, volia demanar pel paraigüer, que és una
cosa que molta gent recorda. En definitiva, vol saber si aquest inventari es
podria actualitzar o, almanco, poden saber on són aquests béns.

El batle diu que li contestarà la pregunta i, concretament, el que fa referència
a aquest element. Diu que avui matí ha iniciat la interposició d’una denúncia
davant el cap de la Policia Local, la qual traslladaran a la Guàrdia Civil, per
haver desaparegut o haver estat sostret aquest paraigüer. Pareix esser que
estava  dins  les  portasses  eliminades  quan  es  va  executar  l’obra  de
l’aparcament de l’Hospici, s’han revisat edificis municipals, instal·lacions de la
Brigada, etc,  però no s’ha pogut tornar saber la seva ubicació.  Per això,
davant la possibilitat que algú pugui haver fet un ús indegut del patrimoni
municipal, han considerat oportú denunciar la sostracció d’aquest element.
També han fet una reflexió sobre que no podem passar coses com que una
ordre  de  trasllat  del  patrimoni  municipal,  o  béns  que  estiguin  dins  un
inventari, pugui facilitar la seva desaparició. 

El Sr. Mestre afirma que ara el preocupa molt més. El batle explica que han
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interposat una denúncia quan ell demana al Consistori si sap on és aquest
bé. Ho diu perquè, quan un denuncia, és perquè té constància que ho han
sostret. I si ho han sostret, ha de saber on ho tenia.

El  batle  diu  que la  darrera ubicació  d’aquest  element  és  a  les  portasses
petites  de  l’Hospici,  les  quals  recorda  haver  visitat  amb  components  de
l’anterior  Corporació.  El  seu  record  és  que  hi  havia  tantes  coses,  que
mentalment és incapaç de recordar una figura com és el paraigüer. Però, al
parèixer, ningú més l’ha vist. D’això fa anys i si algú l’ha sostret, almanco
que sàpiga que està denunciat.

El Sr. Mestre ara sí  que demana que s’intenti  que la resta del  patrimoni
inventariat no corri la mateixa sort. Demana un esforç per mirar de localitzar
tot el que es va inventariaren el seu moment.

El batle contesta que això s’està fent. 

13.13 Caravanes a Portocolom

El Sr Pau Massutí diu que arriba el bon temps i l’estiu i tornen les caravanes.
Ja s’han vist al Babo i, per descomptat, a s’Algar. Demana si per part de
l’Ajuntament, en concret de la Policia, hi ha cap idea per intentar evitar que
s’aglutinin tantes caravanes, perquè treuen fogons i fan foc, i per aquelles
zones hi ha pinars i garriga i tot això suposa un perill.

El batle comparteix que aquest cap de setmana s’ha vist l’augment d’aquest
tipus de vehicles i s’informarà la Policia Local perquè, en la mesura de les
seves possibilitats, tenguin esment amb les actuacions que duguin a terme i
no s’activi més aquesta afluència de caravanes.

I, en no haver-hi més assumptes que tractar, el batle aixeca la sessió, de la
qual, com a secretari, estenc aquesta acta.

Felanitx, document signat electrònicament al marge.


